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DAMES EN HEREN,

Uw commissie heef t haar vergadering van 
12 augustus 2015 gewijd aan een gedachtewisseling 
met de staatssecretaris voor Asiel en Migratie, belast 
met Administratieve Vereenvoudiging, toegevoegd aan 
de minister van Veiligheid en Binnenlandse Zaken, over 
de maatregelen van de regering met betrekking tot de 
opvang van het toenemende aantal asielzoekers. 

I. — INLEIDENDE UITEENZETTING

De heer Theo Francken, staatssecretaris voor Asiel en 
Migratie, belast met Administratieve Vereenvoudiging, 
toegevoegd aan de minister van Veiligheid en 
Binnenlandse Zaken, attendeert erop dat zestig mil-
joen mensen momenteel op de vlucht zijn voor oorlog 
en geweld in hun land. De wereld beleeft de grootste 
vluchtelingencrisis sinds de Tweede Wereldoorlog. Ook 
België wordt geconfronteerd met deze realiteit.

Tot april waren de cijfers stabiel: de asielaanvragen 
schommelden rond de 1 250 aanvragen per maand, 
en ook de opvang kende een eerder lage bezetting. 
Onder de vorige regering begon men al met de afbouw 
van een deel van de plaatsen. Ook de huidige regering 
nam de beslissing om de capaciteit verder af te bou-
wen: het gemiddelde bezettingspercentage voor de 
centra oversteeg immers amper 70 %. De afbouw van 
2 057 plaatsen en de conversie van 845 bufferplaatsen 
in het begin van 2015 deed de bezettingsgraad stijgen 
naar 77 %, een gezond cijfer, misschien zelfs aan de 
lage kant. De staatssecretaris beschouwt het als een 
teken van goed bestuur dat er geen plaatsen openge-
houden worden die leegstaan. Wat de besparing van 
20 miljoen op de opvang voor 2016 betreft, is het gelet 
op de snel veranderende situatie onmogelijk om hier-
aan te voldoen.

De stijging van het aantal aanvragers – eerst in de 
andere landen en nu in België – is sinds de onderteke-
ning van de Conventie van Genève in 1951 nog nooit 
gebeurd. Sinds mei neemt België een zeer sterke stij-
ging waar van de asielaanvragen: van 1 708 in mei naar 
2 289 asielaanvragen in juni en naar 2 960 in juli. Dat 
is meer dan het dubbele van het normale gemiddelde. 
Ook in augustus zet deze trend onverminderd door, en 
versnelt het nog. Tijdens de eerste zeven werkdagen 
van augustus vroegen niet minder dan 1 361 mensen 
asiel aan. 10 en 11 augustus 2015 leverden al 500 aan-
vragen op. 

MESDAMES, MESSIEURS,

Votre commission a consacré sa réunion du 
12 août 2015 à un échange de vues avec le secrétaire 
d’État à l’Asile et la Migration, chargé de la Simplifi cation 
administrative, adjoint au ministre de la Sécurité et de 
l’Intérieur, sur les mesures du gouvernement concernant 
l’accueil du nombre croissant de demandeurs d’asile. 

I. — EXPOSÉ INTRODUCTIF

M. Theo Francken, secrétaire d’État à l’Asile et la 
Migration, chargé de la Simplifi cation administrative, 
adjoint au ministre de la Sécurité et de l’Intérieur, attire 
l’attention sur le fait qu’à l’heure actuelle, soixante mil-
lions de personnes fuient la guerre et la violence dans 
leur pays. Le monde connaît actuellement la plus grande 
crise de réfugiés depuis la Seconde Guerre mondiale, 
et la Belgique est, elle aussi, confrontée à cette réalité.

Jusqu’au mois d’avril, les chiffres étaient stables: 
le nombre de demandes d’asile tournait autour de 
1 250 par mois et le taux d’occupation dans les centres 
d’accueil était plutôt faible. La réduction du nombre de 
places d’accueil avait déjà commencé sous la législature 
précédente. Le gouvernement actuel a décidé de pour-
suivre dans cette voie, dès lors que le taux d’occupation 
moyen dans les centres était à peine supérieur à 70 %. 
La suppression de 2 057 places d’accueil et la conver-
sion de 845 places tampon début 2015 a fait passer 
le taux d’occupation à 77 %, ce qui constitue un taux 
plus que satisfaisant, peut-être même un peu bas. Le 
secrétaire d’État estime que le fait de ne pas maintenir 
un trop grand nombre de places vacantes est un signe 
de bonne gestion. En ce qui concerne l’économie de 
20 millions d’euros à réaliser sur l’accueil en 2016, il 
sera impossible, vu l’évolution rapide de la situation, 
d’atteindre cet objectif. 

L’augmentation du nombre de demandeurs d’asile 
— d’abord dans les autres pays, et maintenant en 
Belgique — est sans précédent depuis la signature 
de la Convention de Genève en 1951. Depuis mai, la 
Belgique connaît une hausse très sensible du nombre 
de demandes d’asile: de 1 708 en mai, on est passé à 
2 289 demandes en juin et à 2 960 en juillet. C’est plus 
du double de la moyenne normale. En août, cette ten-
dance se prolonge sans fl échir et s’accélère encore: au 
cours des sept premiers jours ouvrables du mois d’août, 
pas moins de 1 391 personnes ont en effet introduit une 
demande d’asile, dont 500 au cours des seules journées 
des 10 et 11 août. 
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Aan dit tempo zal het totale aantal aanvragen voor 
augustus bijna 4 000 bedragen. Eenzelfde trend zien we 
in de andere landen: Oostenrijk, Hongarije, Duitsland 
en Nederland. In de maand juli kwamen maar liefst 
55 000 asielzoekers (vooral Syriërs) toe in Griekenland. 
Dit is op een maand meer dan heel 2014 samen in dit 
land. De cijfers van de eerste zeven maanden van 
2015 betekenen daar een stijging van 750 % ten aan-
zien van 2014.

De absolute meerderheid komt uit landen als Syrië, 
Irak, Afghanistan en Somalië. Het gaat dus meestal om 
personen met een grote kans op erkenning, die op de 
vlucht zijn voor het geweld in hun land. Hiervan getui-
gen de cijfers van het Commissariaat-generaal voor de 
Vluchtelingen en de Staatlozen (CGVS): het bescher-
mingspercentage voor Syrië ligt op 97,7 %, op 79,6 % 
voor Irak, op 83,3 % voor Afghanistan en op 83,3 % voor 
Somalië. Het is dan de plicht van de Belgische Staat om 
deze mensen op te vangen, overeenkomstig de wetten, 
de internationale conventies en de Europese wetgeving. 

België geeft echter geen fi nanciële steun, maar een 
materiële steun: bed, bad en brood. De gemeenten die 
zich engageren om asielzoekers op te vangen in hun 
kazernes hoeven dus niet te betalen. Asielzoekers zijn 
nooit afhankelijk van het OCMW tijdens hun procedure. 
Fedasil draagt de kosten en betaalt de betrokken ge-
meenten ook een standaard compensatievergoeding 
uit per plaats. 

Als de asielaanvraag wordt afgesloten met een ne-
gatieve beslissing, is terugkeer de enige optie. Hierbij 
blijft de staatssecretaris bij zijn principe: vrijwillig als 
het kan, gedwongen als het moet. Misbruiken worden 
bestreden. De staatssecretaris verwijst hier bijvoorbeeld 
naar het door de Kamer van volksvertegenwoordigers 
aangenomen wetsontwerp tot wijziging van de wet 
van 15 december 1980 betreffende de toegang tot het 
grondgebied, het verblijf, de vestiging en de verwijdering 
van vreemdelingen om beter rekening te houden met 
de bedreigingen voor de samenleving en de nationale 
veiligheid in de aanvragen tot internationale bescher-
ming (DOC 54 1197/005).

De genomen maatregelen werpen hun vruchten af. 
Voor 2015 heeft België met 807 verwijderingen vanuit 
de gevangenis al meer illegalen uit de gevangenis 
teruggebracht dan gedurende het hele jaar 2014. Ook 
de gedwongen terugkeer zit in een stijgende lijn. Van 
januari tot augustus 2015 heeft België al 3 435 perso-
nen gedwongen teruggebracht. Het geld is voorzien 
om ook in de gesloten centra extra plaatsen te openen. 

À ce rythme, on devrait arriver à un total de près de 
4 000 demandes pour le mois d’août. On observe la 
même tendance dans les autres pays, notamment en 
Autriche, en Hongrie, en Allemagne et aux Pays-Bas. Au 
mois de juillet, pas moins de 55 000 demandeurs d’asile 
(surtout des Syriens) sont arrivés en Grèce. Il y donc eu 
plus de demandeurs d’asile en Grèce en l’espace d’un 
mois que pendant toute l’année 2014 en Belgique. En 
Grèce, sur la base des chiffres des sept premiers mois 
de 2015, la hausse est de 750 % par rapport à 2014.

La grande majorité des migrants provient de pays 
comme la Syrie, l ’Irak, l ’Afghanistan et la Somalie. 
Il s’agit donc le plus souvent de personnes ayant de 
grandes chances d’être reconnues, qui fuient la violence 
dans leur pays, comme en témoignent les chiffres du 
Commissariat général aux réfugiés et aux apatrides 
(CGRA): le pourcentage de protection est de 97,7 % pour 
la Syrie, de 79,6 % pour l’Irak, de 83,3 % pour l’Afgha-
nistan et de 83,3 % pour la Somalie. L’État belge a le 
devoir d’accueillir ces personnes, conformément aux 
lois, aux conventions internationales et à la législation 
européenne.

La Belgique n’octroie toutefois pas d’aide fi nancière, 
mais bien une aide matérielle: “nourrir, loger et blanchir”. 
Les communes qui s’engagent à accueillir des deman-
deurs d’asile dans leurs casernes ne doivent donc rien 
payer. Les demandeurs d’asile ne dépendent jamais 
non plus des CPAS durant leur procédure. Fedasil 
supporte les coûts et verse également aux communes 
concernées une indemnité compensatoire forfaitaire 
par place d’accueil.

Si la demande d’asile aboutit à une décision négative, 
le retour est la seule option possible. En cette matière, 
le secrétaire d’État reste fi dèle au principe du retour 
“volontaire si possible, forcé si nécessaire”. Les abus 
seront combattus. À cet égard, le secrétaire d’État fait 
notamment allusion au projet de loi modifi ant la loi du 
15 décembre 1980 sur l’accès au territoire, le séjour, 
l’établissement et l’éloignement des étrangers en vue 
d’une meilleure prise en compte des menaces contre la 
société et la sécurité nationale dans les demandes de 
protection internationale (DOC 54 1197/005), qui a été 
adopté par la Chambre des représentants.

Les mesures prises portent leurs fruits. Avec 807 éloi-
gnements opérés au départ de la prison, la Belgique a, 
en 2015, d’ores et déjà renvoyé plus d’illégaux détenus 
en prison que sur l’ensemble de l’année 2014. Le retour 
forcé est également en hausse. Entre janvier et août 
2015, la Belgique a procédé à 3  435  retours forcés. 
Les budgets ont été prévus pour créer également des 
places supplémentaires en centres fermés. C’est ainsi 
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Zo openen nog dit najaar 45 plaatsen in het centrum 
“127bis” in Steenokkerzeel.

De vrijwillige terugkeer vertoont een dalende trend. 
Dit komt grotendeels door het feit dat het profi el van de 
asielzoeker is gewijzigd. Vroeger ging het voornamelijk 
om mensen uit de Balkan. Nu gaat het om nationalitei-
ten met een hoge erkenningsgraad waarvoor vrijwillige 
terugkeer geen optie is. Een nieuwe aanpak inzake 
vrijwillige terugkeer wordt momenteel uitgerold om ook 
deze cijfers opnieuw te doen stijgen.

*
*     *

De regering heeft beslist om een bijkomend aanwer-
ven van personeel voor de Dienst Vreemdelingenzaken 
(DVZ) en het CGVS. Deze asieldiensten moeten de ver-
hoogde instroom verwerken. Hun huidige personeels-
kader volstaat niet. De bijkomende personeelsleden 
moeten het aantal behandelde dossiers de hoogte in 
krijgen, zodat alle dossiers zo snel mogelijk behandeld 
worden en de belasting van de opvangstructuren kan 
worden beperkt. Momenteel is er een externe werving 
opgestart voor in totaal 30 plaatsen. Door middel van 
interne mobiliteit zal de staatssecretaris trachten nog 
10 bijkomende mensen aan te trekken. Ook de interne 
werking van de administraties wordt geoptimaliseerd 
om de output te verhogen.

De veel grotere instroom veroorzaakt niet alleen een 
toegenomen overbelasting van de asieldiensten, maar 
zet ook het opvangnetwerk onder druk. Sinds mei is de 
bezettingsgraad geleidelijk beginnen te stijgen; eerst 
met één procent per week, en nu met twee procent per 
week. De bezettingsgraad bedroeg eind mei nog 79,5 %, 
maar stond in juni al op 84,37 %. Juli werd afgesloten 
met een totale bezettingsgraad van 91,28  % en een 
collectieve bezettingsgraad van ten minste 98,67 %.

Zonder ingreep zullen de opvangcentra volledig 
verzadigd raken. De staatssecretaris heeft dan ook 
een nota met anticiperende maatregelen voorgesteld 
op de Ministerraad van 24  juli om in te spelen op de 
verhoogde druk. Een cruciale stap hier was het ope-
nen van de 2 100 bufferplaatsen die in de laatste jaren 
gecreëerd werden. Een groot deel van deze plaatsen 
zijn intussen geopend. 

In de huidige context volstaan deze buffers echter 
niet. Aan dit tempo zitten deze plaatsen tegen septem-
ber vol. Samen met de FOD Defensie heeft de staats-
secretaris een lijst opgemaakt van alle beschikbare ka-
zernes, die mits kleine werken snel operationaliseerbaar 

que 45 places seront ouvertes, cet automne encore, au 
centre 127bis de Steenokkerzeel.

Le retour volontaire est en baisse. Cette diminution 
est due essentiellement au fait que le profi l du deman-
deur d’asile a changé. Jadis, les demandeurs venaient 
essentiellement des Balkans. Aujourd’hui, il s’agit de 
nationalités présentant un taux de reconnaissance élevé 
et pour lesquelles le retour volontaire n’est pas possible. 
Une nouvelle approche est actuellement déployée en la 
matière pour augmenter les statistiques en la matière. 

*
*     *

Le gouvernement a décidé d’engager du personnel 
supplémentaire pour l’Office des étrangers (OE) et le 
CGRA. Ces services d’asile doivent absorber l’accrois-
sement de l’afflux, mais les cadres actuels du personnel 
sont insuffisants. Les renforts doivent permettre d’ac-
croître le nombre de dossiers traités, de sorte que tous 
les dossiers soient traités le plus rapidement possible 
et que la charge qui pèse sur les structures d’accueil 
puisse être réduite. Actuellement, une procédure de 
recrutement externe a démarré pour une trentaine de 
postes. Le secrétaire d’État va essayer d’attirer dix 
personnes supplémentaires par des mutations internes. 
Le fonctionnement interne des administrations sera 
également optimisé afi n d’accroître le rendement. 

La forte augmentation du fl ux n’entraîne pas seule-
ment une surcharge de travail accrue pour les services 
d’asile, mais met également le réseau d’accueil sous 
pression. Depuis le mois de mai, le taux d’occupation 
a progressivement commencé à augmenter; d’abord, à 
raison d’un pour cent par semaine, et à présent de deux 
pour cent par semaine. Le taux d’occupation s’élevait 
encore à 79,5 % à la fi n du mois de mai et au mois de 
juin, il se situait déjà à 84,37 %. Le mois de juillet s’est 
clôturé avec un taux d’occupation global de 91,28 % 
et un taux d’occupation collectif d’au moins 98,67 %.

A défaut d’intervention, les centres d’accueil seront 
complètement saturés. Le secrétaire d’État a dès lors 
présenté, lors du Conseil des ministres du 24  juillet, 
une note comportant des mesures anticipatives pour 
répondre à la pression accrue. À cet égard, l’ouverture 
des 2 100 places tampon créées ces dernières années 
constituait une étape cruciale. Une grande partie d’entre 
elles ont été ouvertes dans l’intervalle. 

Dans le contexte actuel, ces tampons ne suffisent 
toutefois pas. Au rythme que nous connaissons actuel-
lement, ces places seront toutes prises d’ici septembre. 
Avec le SPF Défense, le secrétaire d’État a dressé une 
liste de toutes les casernes disponibles qui, moyennant 
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zijn. Met deze lijst is de staatssecretaris vorige week 
donderdag naar de regering gestapt om goedkeuring te 
vragen voor het aanspreken van de hiervoor bedoelde 
reserves van Fedasil om deze kazernes om te bouwen 
en te gebruiken als menswaardige opvangplaatsen. 

De enige duurzame oplossing voor de asielcrisis 
bestaat erin de confl ictsituaties in de wereld op te los-
sen, want die liggen aan de basis voor de vlucht van 
die mensen. België kan dat niet alleen oplossen. De 
regering zal de zaak dan ook bij de Europese en inter-
nationale beleidsmakers aankaarten. Intussen moet 
België bescherming en opvang bieden aan de mensen 
die in nood verkeren en er recht op hebben.

*
*     *

Sinds de Europese Triton missie in de Middellandse 
Zee sterk werd uitgebreid in april 2015 is er een heel 
forse daling van het aantal slachtoffers. Elk slachtoffer 
blijft er echter een teveel.

Ook het Belgische marineschip Godetia heeft hier 
actief toe bijgedragen en stond in voor de redding van 
meer dan 1 600 migranten. Nieuwe tragedies, ondanks 
alle inspanningen, zijn nooit helemaal uit te sluiten. 
Daarvoor zijn de groep en de Middellandse Zee te groot 
en de technieken die de smokkelaars hanteren te driest.

Op de Europese Raad Justitie en Binnenlandse 
Zaken (JBZ) van 20  juli zijn een aantal afspraken 
gemaakt tussen de lidstaten. Zo zullen Italië en 
Griekenland bijkomende inspanningen leveren om een 
consequente en systematische registratie te doen van 
iedereen die de Schengenzone binnenkomt. In die 
twee landen zullen bovendien zogenaamde “hotspots” 
worden ingericht waarbinnen de nationale autoriteiten 
samen met Europese instanties zullen werken rond de 
registratie van asielzoekers, de behandeling van hun 
asielaanvraag en ook bij een negatief antwoord hun 
terugkeer naar het land van herkomst. Veel asielzoekers 
die vandaag België bereiken, komen uit oorlogsgebied, 
maar voor de economische migranten die niet in aan-
merking komen voor asiel is terugkeer de enige optie. 

Nadat de staatssecretaris op Europees niveau steeds 
opnieuw op deze aangelegenheid bleef hameren is 
terugkeerbeleid nu ook opgenomen als integraal deel 
van de Europese migratiestrategie. In dit opzicht zullen 
de inspanningen om smokkelnetwerken te bestrijden 

des travaux mineurs, peuvent être rapidement opéra-
tionnelles. Jeudi dernier, le secrétaire d’État a présenté 
cette liste au gouvernement afi n d’obtenir l’autorisation 
de puiser dans les réserves de Fedasil destinées à cet 
effet pour transformer ces casernes et les utiliser en 
tant que places d’accueil humaines.

La seule solution durable à la crise de l’asile est la 
résolution des situations confl ictuelles dans le monde, 
qui sont à la base de la fuite de ces personnes. La 
Belgique ne peut le faire seule. Le gouvernement va 
porter cette affaire à l’attention des décideurs européens 
et internationaux. Entre-temps, la Belgique doit accorder 
la protection et l’accueil aux personnes qui sont dans 
le besoin et qui le méritent. 

*
*     *

Depuis l’extension importante de la mission euro-
péenne Triton en Méditerranée en avril  2015, on a 
observé une réduction très considérable du nombre de 
victimes. Il n’en demeure pas moins que toute victime 
en est une de trop.

Le navire Godetia de la Marine belge y a aussi 
contribué activement et a sauvé plus de 1 600 migrants. 
En dépit de tous les efforts, de nouvelles tragédies ne 
peuvent jamais être totalement exclues. Le groupe et la 
Méditerranée sont en effet trop vastes et les techniques 
utilisées par les trafi quants, trop audacieuses.

Un certain nombre d’accords ont été pris entre les 
États membres au cours du Conseil européen Justice 
et Affaires intérieures (JAI) tenu le 20 juillet. C’est ainsi 
que l’Italie et la Grèce fourniront des efforts supplémen-
taires afi n de procéder à l’enregistrement conséquent 
et systématique de toute personne pénétrant dans la 
zone Schengen. Des “hotspots” seront en outre établis 
dans ces deux pays, dans lesquels les autorités natio-
nales, de concert avec les instances européennes, 
s’occuperont de l ’enregistrement des demandeurs 
d’asile, du traitement de leur demande d’asile et, en 
cas de réponse négative, de leur retour dans leur pays 
d’origine. Une grande partie des demandeurs d’asile qui 
arrivent aujourd’hui en Belgique proviennent de régions 
en guerre, mais dans le cas des migrants économiques 
qui ne peuvent prétendre à l’asile, le retour constitue 
la seule solution.

Après les demandes formulées de façon réitérée sur 
le sujet par le secrétaire d’État au niveau européen, 
cette matière fait désormais intégralement partie de 
la stratégie européenne de migration. À cet égard, les 
efforts de lutte contre les réseaux de trafi quants seront 
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nog verder versterkt worden, zowel op nationaal als 
Europees niveau. 

*
*     *

Extra solidariteit is nodig, zowel op Europees vlak, 
waar bepaalde landen nog altijd weigeren verantwoor-
delijkheid op zich te nemen, als op internationaal vlak. 
Sommige landen in het Midden-Oosten, zoals Turkije, 
Libanon en Jordanië, vangen honderdduizenden vluch-
telingen op. Andere, meer bepaald de rijke olieproduce-
rende landen, slagen er niet in een dergelijke solidariteit 
aan de dag te leggen.

De vluchtelingencrisis die de wereld vandaag mee-
maakt is slechts een gevolg van de grotere geopolitieke 
crisis. Zo lang er niets gedaan wordt aan de confl icten 
die hieraan ten grondslag liggen zullen de vluchtelingen-
stromen hoogstens verschuiven, maar niet opdrogen.

Intussen werkt de staatssecretaris verder aan meer 
maatregelen om de verhoogde instroom te kunnen 
bolwerken. België moet immers maximaal voorbereid 
zijn op de uitdagingen die de mondiale context stelt. 
Overleg wordt gepleegd met instanties als defensie, de 
civiele bescherming, de Regie der Gebouwen en elke 
andere mogelijke opvangpartner die aangeeft dat hij de 
regering wil ondersteunen.

*
*     *

De staatssecretaris geeft aan onder de indruk te 
zijn van de inspanningen van de veldwerkers, de op-
vangstructuren en de lokale overheden, te meer omdat 
de voorzieningen die door alle betrokkenen moeten 
worden getroffen, in een vakantie periode vallen.

Alvorens de recente beslissingen aan de Ministerraad 
voor te stellen, heeft de staats secretaris overleg ge-
pleegd met de betrokken partijen; zo vonden gesprekken 
plaats met de burgemeesters van alle gemeenten waar 
zich opvangplaatsen bevinden. Sommige gemeenten, 
zoals Vilvoorde, staan voor grote uitdagingen; het 
openstellen van de kazerne aldaar vergt bijzondere 
aandacht. De lokale autoriteiten van Vilvoorde hebben 
hun fi at gegeven voor het aanbieden van plaatsen, mits 
het overleg wordt voortgezet en een en ander in een 
overeenkomst wordt vastgelegd.

De maatregelen van de regering zullen een perma-
nente follow-up vereisen. De staatssecretaris betwist 
niet dat de maatregelen moeilijk liggen, maar volgens 
hem zijn ze noodzakelijk.

encore davantage renforcés, tant au niveau national 
qu’au niveau européen.

*
*     *

Une solidarité supplémentaire est nécessaire, aussi 
bien au niveau européen, où certains États refusent 
toujours d’assumer leur responsabilité, qu’au niveau 
international. Certains États du Moyen-Orient, comme 
la Turquie, le Liban ou la Jordanie, accueillent des cen-
taines de milliers de refugiés. Cependant, d’autres États 
— notamment les riches pays pétroliers — n’arrivent 
pas à faire preuve d’une telle solidarité. 

La crise de réfugiés que le monde traverse actuel-
lement n’est que le corollaire d’une crise géopolitique 
plus vaste. Tant que l’on ne s’attaque pas aux confl its 
qui en sont la cause, tout au plus les fl ux de réfugiés se 
déplaceront-ils, mais ils ne tariront pas.

Dans l ’intervalle, le secrétaire d’État continue à 
mettre au point davantage de mesures pour pouvoir faire 
face à l’afflux accru. Il importe en effet que la Belgique 
soit préparée au mieux aux défi s posés par le contexte 
mondial. Une concertation est organisée avec des 
instances telles que la Défense, la protection civile, la 
Régie des bâtiments et tout autre partenaire d’accueil 
potentiel disposé à soutenir le gouvernement.

*
*     *

Le secrétaire d’État se dit impressionné par le travail 
des acteurs de terrain, des structures d’accueil et des 
autorités locales. Ce constat est renforcé par le fait 
que tous doivent prendre des dispositions pendant une 
période de vacances.

Avant de soumettre au Conseil des ministres les 
décisions récemment prises, le secrétaire d’État avait 
organisé une concertation avec les parties intéressées. 
Ainsi, tous les bourgmestres des communes concernées 
par les places d’accueil ont été consultés. Certaines 
de ces entités font face à des défi s importants, comme 
à Vilvorde. L’ouverture de la caserne y nécessite une 
attention particulière. Les autorités de cette commune 
ont marqué leur accord avec l’ouverture de places, 
pourvu qu’une concertation soit poursuivie et qu’un 
cadre d’accords soit défi ni.

Les mesures prises par le gouvernement nécessite-
ront un suivi constant. Le secrétaire d’État ne conteste 
pas que ces mesures soient délicates; il n’en reste pas 
moins qu’elles sont selon lui indispensables.
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II. — VRAGEN EN OPMERKINGEN VAN DE LEDEN

De heer Filip Dewinter (VB) is de mening toegedaan 
dat de staatssecretaris niet meer doet dan de asielcentra 
te beheren. Volgens de spreker lijkt de staatssecretaris 
te weigeren beleidsbeslissingen te nemen die van meer 
moed getuigen. Het van de vorige regeringen geërfde 
beleid wordt simpelweg voortgezet.

De publieke opinie wenst volgens de spreker noch-
tans een ander asielbeleid. Een recent onderzoek van 
Ipsos geeft aan dat 61 % van de ondervraagde personen 
vindt dat er in België te veel migranten zijn, 84 % van 
oordeel is dat het aantal migranten de voorbije vijf jaar 
is toegenomen en 58 % dat een ongunstige ontwikke-
ling vindt. De politieke wereld lijkt hier geen oor naar 
te hebben.

Volgens de heer Dewinter zijn de asielzoekers de 
nieuwe migranten geworden. De meeste vreemdelingen 
die in België aankomen om er zich te vestigen geven 
zich uit voor asielzoekers. De meesten maken misbruik 
van de asielregels en vragen enkel asiel om te kunnen 
migreren. In feite zijn de asielzoekers enkel op zoek 
naar een beter leven.

De regering heeft het parlementair reces afgewacht 
om beslissingen te nemen die het lid pijnlijk vindt. Die 
beslissingen lijken op die uit het verleden, terwijl een 
van de regeringspartijen, de N-VA, beloofd had het 
asielbeleid grondig te hervormen. Beslissingen nemen 
tijdens het parlementair reces vindt de spreker dan ook 
niet onbeduidend.

De urgentie is volgens het lid geenszins gerecht-
vaardigd. De toename van het aantal asielzoekers is 
een structureel fenomeen, waar geen enkele specialist 
over verbaasd is. De situatie in Syrië en in Irak sleept al 
jaren aan. Het vluchtelingenkamp in Calais, met men-
sen die het Kanaal proberen over te steken, bestaat al 
vijftien jaar. Al tien jaar wordt in de media bericht over 
de vluchtelingen die proberen per boot de Middellandse 
Zee over te steken. In 2014 zijn 626 000 vluchtelingen 
op het grondgebied van de Europese Unie aangekomen; 
vorig jaar was dat al een toename met 190 000 ten op-
zichte van 2013. De stijging van het aantal asielzoekers 
is dan ook niet nieuw.

De spreker uit kritiek op de openstelling van kazernes 
om er asielzoekers onder te brengen. Hij ziet er een 
bestendiging in van de mislukking van het asielbeleid 
van de vorige regeringen. Het openen van kazernes 
toont aan dat er ter zake geen structurele oplossing 

II. — QUESTIONS ET OBSERVATIONS 
DES MEMBRES

M.  Filip Dewinter (VB) réduit le rôle du secrétaire 
d’État à celui de simple gestionnaire des centres d’asile. 
Le secrétaire d’État lui semble refuser de prendre des 
décisions politiques plus courageuses. La politique 
héritée des précédents gouvernements est simplement 
reconduite.

Selon l’intervenant, l’opinion publique demande pour-
tant une autre politique d’asile. Une enquête récente 
d’Ipsos démontre ainsi que 61 % des personnes son-
dées estiment qu’il y a en Belgique trop de migrants. 
84 % évaluent que le nombre de migrants a augmenté 
ces cinq dernières années. 58  % considèrent cette 
évolution comme défavorable. Cette sensibilité n’est 
guère répercutée par le monde politique.

Pour M. Dewinter, les demandeurs d’asile sont deve-
nus les nouveaux migrants. La plupart des étrangers 
qui arrivent en Belgique pour s’y installer se déclarent 
demandeurs d’asile. La plupart d’entre eux, selon l’ora-
teur, abusent des règles de l’asile et ne le demandent 
que pour pouvoir migrer. En réalité, les demandeurs 
d’asile ne cherchent qu’une vie meilleure.

Le gouvernement a attendu la période des vacances 
parlementaires pour prendre des décisions que le 
membre qualifi e de douloureuses. Ces décisions res-
semblent à celles prises par le passé, alors que l’un des 
partis membres du gouvernement, la N-VA, avait promis 
une réforme en profondeur de la matière de l’asile. 
Prendre des décisions lors des vacances parlementaires 
n’est donc pas anodin, pour l’intervenant. 

L’urgence n’est pour le membre nullement justifi ée. 
L’augmentation du nombre de demandeurs d’asile est 
un phénomène structurel, qui n’étonne aucun spécia-
liste. La situation en Syrie et en Irak existe déjà depuis 
plusieurs années. Le camp des réfugiés à Calais qui 
essaient de traverser la Manche existe depuis quinze 
ans. Depuis dix ans les médias donnent écho aux 
informations sur les réfugiés qui tentent par bateau de 
traverser la Méditerranée. En 2014, 626 000 réfugiés 
sont arrivés sur le territoire de l’Union européenne. 
Il s’agissait déjà, l’année dernière, d’une augmenta-
tion de 190 000 par rapport à l’année précédente. Le 
phénomène d’accroissement des demandeurs n’est 
donc pas neuf.

L’intervenant critique l’ouverture de casernes pour y 
loger des demandeurs d’asile. Il y voit la perpétuation de 
l’échec de la politique d’asile menée par les précédents 
gouvernements. L’ouverture de casernes met en évi-
dence le manque de solution structurelle. Apparemment, 
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voorhanden is. De enige oplossing die naar voren wordt 
geschoven bestaat blijkbaar in het openen van nieuwe 
plaatsen, het rekruteren van meer personeel en het 
vrijmaken van extra fi nanciële middelen.

In Nederland werd berekend dat een asielzoeker 
de begroting gemiddeld 26 509 euro kost. De opvang 
van asielzoekers is vergelijkbaar met die in België: de 
asielzoekers hebben geen recht op een fi nanciële te-
gemoetkoming – ze krijgen louter materiële hulp. Het lid 
zet die kostprijs af tegenover het gebrek aan middelen 
om in België de daklozen te helpen, en tegenover de 
vermindering van de sociale uitkeringen voor wie het 
nodig heeft.

Volgens de heer Dewinter strookt het beeld dat in 
de media gewoonlijk wordt geschetst van de bekla-
genswaardige en eerlijke asielzoeker, die moet worden 
opgevangen door het altruïstische Europa, niet nood-
zakelijk met de realiteit. Om in Europa te raken heeft 
de migrant vaak duizenden euro’s moeten betalen aan 
mensensmokkelaars; in Afrika is een persoon die der-
gelijke bedragen kan betalen, geen sukkelaar. Meestal 
gaat het ook niet om gezinnen met kinderen, maar om 
alleenstaande mannen tussen 18 en 35 jaar.

België telt 2,1 vluchtelingen per 1 000 inwoners. Het 
Europees gemiddelde bedraagt 1,1 per 1 000 inwoners. 
In Frankrijk, Nederland, Italië en Griekenland ligt het 
aantal vluchtelingen lager; alleen in Duitsland ligt het 
hoger. Mocht dit gemiddelde in aanmerking worden 
genomen als verdeelsleutel op Europees niveau, zou 
België volgens de spreker geen vluchtelingen meer 
moeten opvangen. Dit gemiddelde zou ook moeten 
gelden voor andere Staten buiten de Europese Unie.

België hanteert volgens het lid geen duidelijk politiek 
standpunt ten opzichte van de Europese Unie. Europa 
dicteert België welke maatregelen ons land moet ne-
men. In tegenstelling tot andere kritischer Staten, heeft 
België ingestemd met het quotasysteem, zoals blijkt 
uit een antwoord van de staats secretaris op een vraag 
tijdens de plenaire vergadering (CRIV 54 PLEN 046, 
blz. 45). Het lid is blij dat dit systeem afgewezen werd.

Volgens de spreker zorgt het huidige Europese asiel- 
en migratiebeleid voor de bestaande problemen, meer 
dan de moeilijkheden in het land van herkomst van de 
asielzoekers. Hij meent dat dit beleid te veel focust op 
ellende, alsook dat de begrippen ‘humanitarisme’ en 
‘multiculturalisme’ verkeerd opgevat worden. De EU 
heeft niet de moed om krachtiger beslissingen te nemen, 
zoals het beleid dat Australië voert. De dramatische 

la seule solution privilégiée reste l’ouverture de nou-
velles places, l’engagement de plus de personnels et 
la libération de moyens budgétaires complémentaires.

Les Pays-Bas ont calculé le coût budgétaire moyen 
par demandeur d’asile. Ce coût atteint 26 509 euros. 
Or, l’accueil des demandeurs d’asile y est comparable 
à celui de la Belgique: pas de droit à une intervention 
fi nancière mais uniquement une aide matérielle. Le 
membre met ce coût en perspective en rappelant le 
manque de moyens pour la lutte contre le sans-abrisme 
en Belgique et la réduction des allocations sociales au 
profi t de la population.

Selon M. Dewinter, l’image traditionnellement véhi-
culée dans les médias du demandeur d’asile malheu-
reux et de bonne foi, qu’il convient d’accueillir au sein 
de la bienveillante Europe, n’est pas nécessairement 
conforme à la réalité. Pour arriver sur le territoire 
européen, le migrant a souvent dû verser des milliers 
d’euros à des passeurs. Dans un contexte comme celui 
de l’Afrique, une personne capable de verser de telles 
sommes n’est pas quelqu’un de malheureux. La plupart 
du temps, il ne s’agit pas de familles avec des enfants, 
mais d’hommes seuls, âgés entre 18 et 35 ans.

La Belgique compte 2,1  réfugiés pour 1 000 habi-
tants. La moyenne européenne atteint 1,1  pour 
1 000  habitants. Le nombre de réfugiés est inférieur 
en France, aux Pays-Bas, en Italie et en Grèce. Il n’est 
supérieur qu’en Allemagne. Si cette moyenne était 
prise en considération comme critère de répartition au 
niveau européen, la Belgique ne devrait plus, selon 
le membre, devoir accueillir d’autres réfugiés. Cette 
moyenne devrait alors également valoir par rapport à 
d’autres États hors Union européenne.

Il manque au membre une position politique claire de 
la Belgique par rapport à l’Union européenne. Celle-ci 
dicte à la Belgique la teneur des mesures qu’elle doit 
prendre. La Belgique, au contraire d’autres États plus 
critiques, a marqué son accord sur le système des 
quotas, comme le démontre une réponse du secrétaire 
d’État à une question posée en séance plénière (CRIV 
54 PLEN 046, p. 45). Le membre se réjouit que ce sys-
tème ait été rejeté.

Pour l’orateur, c’est la politique d’asile et de migration 
européenne actuelle qui génère les problèmes actuels, 
bien plus que ceux des États d’origine des demandeurs. 
Le membre qualifi e cette politique de misérabiliste, 
et estime que sont mal compris les concept d’huma-
nitarisme et de multiculturalisme. L’Union n’a pas le 
courage de prendre des décisions plus vigoureuses, 
telle la politique adoptée par l’Australie. Pour une part 
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voorvallen van migranten die schipbreuk lijden op de 
Middellandse Zee zijn minstens voor een deel te wijten 
aan een zwak beleid, dat te veel ruimte laat voor utopi-
sche verlangens.

Volgens de heer Dewinter bestaat er een alternatief 
voor het door de regering gevoerde beleid, namelijk 
afstand nemen van de door de Europese Unie voor-
gestane keuzes, naar het voorbeeld van Hongarije. 
Het lid vindt het noodzakelijk dat de grenzen veel beter 
afgeschermd moeten worden. Ook pleit hij voor een 
herziening van de Conventies van Genève betreffende 
het asielbeleid, die dateren uit een tijd dat er veel minder 
asielzoekers waren.

*
*     *

Mevrouw Sarah Smeyers (N-VA) merkt op dat de 
asielcrisis in Europa uit de hand loopt. Op het eiland Kos 
zijn de laatste weken ongeveer zevenduizend vluchtelin-
gen aangekomen en in België zijn er de laatste weken 
een vijfhonderdtal asielaanvragen ingediend. 

Niet alleen in Griekenland maar ook in Duitsland zijn 
er gevallen van agressie in de asielcentra. In Duitsland 
werden alleen al in 2015 180 000 asielaanvragen inge-
diend. De prognoses in de Europese Unie tonen aan 
dat de asielcrisis een in de laatste jaren nooit geziene 
proporties heeft aangenomen. Het gaat om een huma-
nitaire crisis. 

Het probleem kan enkel met een Europese aanpak 
structureel opgelost worden. Intussen moeten ook op 
nationaal vlak maatregelen worden genomen. Een 
groot aantal van de asielaanvragers zoekt een veilige 
plek omdat ze op de vlucht zijn voor onder meer ge-
weld, achtervolgingen en folteringen in hun land. De 
EU-landen moeten in een, al dan niet tijdelijke, opvang 
voorzien, rekening houdend met hun opvangcapaciteit 
en -mogelijkheden. Het is dan ook noodzakelijk dat de 
staatssecretaris op EU-niveau blijft hameren op een 
krachtdadig en Europees asielbeleid. 

Het grote aantal vluchtelingen en hun precaire 
toestand deed de Belgische regering beslissen om 
2 500 extra opvangplaatsen te creëren. De N-VA-fractie 
is van oordeel dat die beslissing noodzakelijk is. 

De spreekster betreurt dan ook dat de PS kritiek levert 
op het feit dat in Doornik een 100-tal bijkomende op-
vangplaatsen moeten worden gegenereerd. De PS lijkt 
zich de laatste grote asielcrisis, die door een PS-minister 
moest worden opgelost, niet meer te herinneren. In Het 
Nieuwsblad van 20 maart 2010 vroeg de toenmalige 

au moins, les tragédies en Méditerranée des naufrages 
de migrants sont à imputer à une politique faible, qui 
laisse entrevoir trop d’utopies.

Il existe selon M. Dewinter une alternative à la poli-
tique menée par le gouvernement. Elle consiste à se 
distancier des options retenues par l’Union européenne, 
à l’image de la Hongrie. Le membre estime nécessaire 
de rendre les frontières bien moins perméables. Il plaide 
en outre pour la révision des Conventions de Genève 
relatives à l’asile politique, écrites à une époque où le 
nombre de demandeurs était bien moindre.

*
*     *

Mme Sarah Smeyers (N-VA) fait observer que la crise 
de l’asile dégénère en Europe. Au cours des dernières 
semaines, quelque sept mille réfugiés sont arrivés sur 
l’île de Kos et environ cinq cents demandes d’asile ont 
été introduites en Belgique.

Des cas d’agression dans les centres d’asile ont 
été rapportés non seulement en Grèce, mais aussi en 
Allemagne. Rien qu’en 2015, 180 000 demandes d’asile 
ont déjà été introduites en Allemagne. Au sein de l’Union 
européenne, les prévisions font apparaître que la crise 
de l’asile a atteint des proportions inédites au cours 
des dernières années. Il s’agit d’une crise humanitaire.

Seule une approche européenne permettra d’appor-
ter une solution structurelle au problème. Dans l’inter-
valle, il s’impose de prendre également des mesures 
au niveau national. Une grande partie des demandeurs 
d’asile sont à la recherche d’un lieu sûr, car ils fuient 
notamment la violence, les persécutions et les tortures 
pratiquées dans leur pays. Les pays de l’Union euro-
péenne doivent prévoir un accueil, temporaire ou non, 
compte tenu de leurs capacités et possibilités d’accueil. 
Aussi est-il indispensable que le secrétaire d’État conti-
nue d’insister au niveau européen sur l ’importance 
d’une politique d’asile énergique et européenne.

Le nombre important de réfugiés et la précarité de 
leur situation ont amené le gouvernement belge à créer 
2  500  places d’accueil supplémentaires. Le groupe 
N-VA estime que cette décision est indispensable. 

L’intervenante déplore dès lors que le PS critique la 
création d’une centaine de places d’accueil supplémen-
taires à Tournai. Le PS ne semble pas se souvenir de la 
dernière grande crise de l’asile, qui a dû être résolue par 
un ministre PS. Dans le Nieuwsblad du 20 mars 2010, le 
ministre PS de l’époque demandait 45 millions d’euros 
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PS-minister 45  miljoen euro om de asielcrisis onder 
controle te krijgen en om in de noodzakelijke opvang, 
onder meer in hotels, te kunnen voorzien. Mevrouw 
Smeyers denkt niet de PS een goede raadgever is in 
het oplossen van de asielcrisis. 

De staatssecretaris voert, volgens de spreekster, 
een correct asielbeleid en neemt de nodige voorzorgs-
maatregelen om de crisis onder controle te krijgen. Die 
maatregelen moeten genomen worden wanneer het 
nodig is en het is niet opportuun om daarvoor nog langer 
te wachten. De staatssecretaris heeft lessen getrokken 
uit het verleden en neemt tijdig maatregelen om te ver-
hinderen dat er naar ongepaste noodoplossingen moet 
worden gezocht. 

Momenteel moeten vooral de acute opvangproble-
men worden opgelost omdat de politieke beslissingen 
al werden genomen. Er werd een lijst van veilige lan-
den gestemd, de doorstroom van asielzoekers naar 
de opvangcentra gebeurt veel sneller dan vroeger, 
asielaanvragen worden nu in minder dan drie maanden 
behandeld en de buffercapaciteit voor de opvang is 
toegenomen. 

Het Australische “push them back”-systeem, waar 
de vorige spreker naar verwees, werkt alleen in een 
systeem waar het vooral om economische vluchtelingen 
gaat. De asielstroom naar Europa betreft echter politieke 
vluchtelingen die om diverse redenen gevaar lopen in 
hun eigen land. 

Het is zeer belangrijk dat het parlement tijdens het 
reces samenkomt om de asielcrisis om de door de 
regering voorgestelde en genomen maatregelen te 
bespreken. 

De N-VA-fractie is er zich van bewust dat de actuele 
asielcrisis nog voor een aantal uitdagingen zal zorgen. 
Op korte termijn zal het vooral zaak zijn de opvang te 
regelen en op lange termijn zal het draaien om integratie, 
arbeidsmarktbeleid en het sociaal systeem. Over al die 
thema’s zullen op politiek en maatschappelijk niveau 
moeten worden gedebatteerd. 

De spreekster besluit dat het vooral belangrijk is 
om nu de actuele asielcrisis goed aan te pakken en in 
de nodige opvang te voorzien. Het creëren van extra 
opvangplaatsen in kazernes met de hulp van het leger 
en defensie is de correcte oplossing. Het is nodig dat 
alle politieke families meewerken aan een humaan en 
constructief asielbeleid en dat dit thema niet politiek 
wordt uitgebuit. 

pour gérer la crise de l’asile et organiser l’accueil néces-
saire, notamment dans des hôtels. Mme Smeyers ne 
pense pas que le PS soit de bon conseil pour résoudre 
la crise de l’asile.

L’ intervenante estime que le secrétaire d ’État 
applique une politique d’asile correcte et prend les 
mesures de précaution nécessaires pour gérer la crise. 
Ces mesures doivent être prises lorsque c’est néces-
saire et il n’est pas opportun de tergiverser. Ayant tiré 
les leçons du passé, le secrétaire d’État prend des 
mesures en temps utile afi n d’éviter de devoir chercher 
des solutions d’urgence inadaptées.

Actuellement, il s’agit surtout de résoudre les pro-
blèmes d’accueil aigus, les décisions politiques ayant 
déjà été prises. Une liste de pays sûrs a été adoptée, 
les demandeurs d’asile sont aiguillés beaucoup plus 
rapidement qu’auparavant vers les centres d’accueil, les 
demandes d’asile sont à présent traitées en l’espace de 
moins de trois mois et la capacité tampon pour l’accueil 
a été accrue.

Le système australien “push them back”, évoqué 
par l ’intervenant précédent, fonctionne uniquement 
dans un contexte où il est principalement question de 
réfugiés économiques. Le fl ux de demandeurs d’asile 
vers l’Europe concerne toutefois des réfugiés politiques 
qui, pour différentes raisons, sont en danger dans leur 
propre pays. 

Il est très important que le Parlement se réunisse 
pendant les vacances parlementaires afi n de discuter 
de la crise de l’asile et des mesures proposées et prises 
par le gouvernement en cette matière. 

Le groupe N-VA est conscient du fait que la crise 
actuelle de l’asile posera encore un certain nombre 
de défi s. À court terme, il s’agira surtout de régler la 
question de l’accueil, tandis qu’à long terme, les défi s 
se poseront sur le plan de l’intégration, de la politique de 
l’emploi et du système social. Il faudra débattre de toutes 
ces questions au niveau politique et au niveau social.

L’intervenante conclut qu’il importe surtout de bien 
gérer la crise actuelle de l’asile et de prévoir l’accueil 
nécessaire. La création de places d’accueil supplémen-
taires dans des casernes, avec l’aide de l’armée et de 
la Défense, est la solution adéquate. Il faut que toutes 
les familles politiques collaborent à une politique d’asile 
humaine et constructive et que cette thématique ne soit 
pas exploitée sur le plan politique. 
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*
*     *

De heer Willy Demeyer (PS) merkt in de eerste plaats 
op dat de wet van 12 januari 2007 betreffende de opvang 
van asielzoekers en van bepaalde andere categorieën 
van vreemdelingen, die Richtlijn 2003/9/EG van de 
Raad van de Europese Unie van 27 januari 2003 om-
zet, de lidstaten ertoe verplicht de asielzoekers op te 
vangen zolang hun procedure loopt. Naast die wettelijke 
verplichting moet ook menselijkheid en solidariteit aan 
de dag worden gelegd door mee te voorzien in opvang 
voor die mensen die bijzonder dramatische situaties ont-
vluchten (Syrië, Irak, Afghanistan, Somalië enzovoort). 

Bij dergelijke situaties speelt het geen rol dat het 
zomervakantie is. De spreker heeft er dan ook geen 
moeite mee dat beslissingen worden genomen tijdens 
de vakantie. Wel is hij van mening dat die beslissingen 
al veel langer genomen hadden moeten zijn. Die situatie 
had niet alleen door België maar ook meer internatio-
naal al aangepakt moeten zijn, maar zowel op Belgisch 
als op Europees niveau zijn de door Griekenland en 
Italië geformuleerde vragen om bijstand en om een 
gemeenschappelijke aanpak lang genegeerd geweest. 
Op Europees niveau heeft de socialistische fractie sa-
men met andere fracties gepleit voor de invoering van 
lidstaatquota voor asielzoekers om de lidstaten aan 
de buitengrenzen van de Europese Unie, met name 
Italië en Griekenland, te ontlasten. Eerst werden geen 
beslissingen genomen, de schipbreuken en de doden 
ten spijt. Het verheugt de spreker dan ook dat Europa 
nu kiest voor een gemeenschappelijke aanpak door 
middel van lidstaatquota. 

Niettemin was de stijging van het aantal asielzoekers 
te voorspellen. Samen met de ngo’s, zoals het Rode 
Kruis en CIRÉ, heeft zijn fractie de alarmbel geluid in 
verband met de sluiting van de opvangcentra. Uiteraard 
kunnen de kostprijs van die opvangplaatsen en de be-
zettingsgraad van de opvangcentra voer voor discussie 
zijn, maar volgens de spreker moest veeleer worden 
geanticipeerd op de te verwachten stijging van het aan-
tal aanvragen en moest lering worden getrokken uit de 
crisis van 2009. De regering had die opvangplaatsen 
dus niet moeten sluiten aangezien er opnieuw nood aan 
zou zijn. Als gevolg van de sluitingen kan de regering 
nu niet anders dan kazernes te vorderen. De crisis van 
2009 heeft nochtans duidelijk gemaakt dat de opvang 
van een dermate groot aantal mensen een complexe 
zaak was, niet alleen voor de gemeenten maar ook 
voor de opvangvoorzieningen. Zijn fractie en toenmalig 
staatssecretaris Courard hebben een plan voor de sprei-
ding van de asielzoekers over de gemeenten geëist en 
zijn erin geslaagd dat plan bij wet vast te leggen. De heer 
Demeyer wil in dat opzicht dat vrij snel een bespreking 

*
*     *

M.  Willy Demeyer (PS) relève tout d’abord que la 
loi du 12  janvier  2007  sur l’accueil des demandeurs 
d’asile et de certaines autres catégories d’étrangers, qui 
transpose la directive 2003/9/CE du conseil de l’Union 
européenne du 27 janvier 2003, prévoit l’obligation pour 
les États membres d’accueillir les demandeurs d’asile 
pendant la procédure. Au-delà l’obligation légale, il y 
a une obligation d’humanité et de solidarité dans la 
participation à l’accueil de ces personnes qui fuient 
des situations extrêmement dramatiques (Syrie, Irak, 
Afghanistan, Somalie, …).

Face à ces situations, il n’y a pas de vacances d’été. 
Dès lors, l’orateur ne s’insurge pas devant le fait que des 
décisions soient prises durant les vacances. Il estime 
cependant que ces décisions auraient déjà dû être 
prises depuis longtemps. Cette situation aurait dû être 
traitée, pas seulement par la Belgique, mais de manière 
globale vu que tant au niveau belge qu’au niveau euro-
péen, les demandes d’aide et de gestion commune de la 
Grèce et de l’Italie ont été ignorées pendant longtemps. 
Au niveau européen, son groupe a plaidé avec d’autres, 
pour l’instauration de quotas de demandeurs d’asile 
entre États membres afi n de participer à l’effort fourni 
par les États aux frontières de l’Union européenne, en 
particulier l’Italie et la Grèce. Pendant un certain temps, 
les naufrages et les décès n’ont pas suffi à ce que des 
décisions soient prises. L’orateur se réjouit dès lors que 
l’Europe déploie maintenant une politique commune par 
le biais des quotas par État membre.

Cela étant, l ’augmentation du nombre de deman-
deurs d’asile était à prévoir. Avec les organisations 
non gouvernementales comme la Croix-Rouge et le 
CIRE, son groupe a tiré la sonnette d’alarme quant à 
la fermeture des places d’accueil. On peut certes dis-
cuter sur le coût de ces places et le taux d’occupation 
des centres mais pour l’orateur, il fallait plutôt anticiper 
l’augmentation des demandes qui allait se produire et 
tirer les enseignements de la crise de 2009. Le gouver-
nement ne devait donc pas fermer ces places vu que 
celles-ci allaient devenir nécessaires. Vu les fermetures 
opérées, le gouvernement se voit maintenant contraint 
de réquisitionner des casernes. La crise de 2009  a 
pourtant démontré que l’accueil d’un si grand nombre de 
personnes était compliqué tant pour les communes que 
pour les structures d’accueil. Son groupe et le secrétaire 
d’État de l’époque, M. Courard, ont réclamé un plan de 
répartition des demandeurs d’asile entre les communes 
et ont réussi à l’inscrire dans la loi. M. Demeyer sou-
haiterait, à cet égard, que dans un laps de temps assez 
rapproché, une discussion puisse avoir lieu sur ce plan 
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over dat spreidingsplan kan plaatsvinden. Aldus zullen 
de asielzoekers waardig en snel kunnen worden opge-
vangen en kunnen de lasten, de inspanningen en de 
integratiemogelijkheden over alle gemeenten worden 
gespreid. Wat de kosten ervan betreft, zij erop gewezen 
dat de opvang in kleine structuren of zelfs in individuele 
woningen, in samenwerking met de gemeenten en de 
ngo’s, de gemeenschap het minste kost. Bijgevolg is er 
voor de spreker nood aan een billijke spreiding alsook 
aan middelen, zodat de opvang in correcte en respect-
volle omstandigheden kan verlopen, rekening houdend 
met de capaciteiten van elke stad of gemeente.

De heer Demeyer stelt vervolgens nog twee vragen:

1. Op basis van welke elementen is gekozen voor stad 
x of gemeente y? De betrokken burgemeesters werden 
pas net vóór de Ministerraad ingelicht, waardoor zij in 
snelheid werden genomen; dat verklaart overigens ook 
bepaalde reacties.

2. De bestaande situatie vergt uiteraard spoed, 
maar hoe zit het met de aanpak op de middellange en 
de lange termijn? Veel van de betrokken asielzoekers 
kunnen niet onmiddellijk een oplossing voor hun situatie 
vinden in hun land van herkomst, aangezien die situatie 
voortvloeit uit zware en helaas aanslepende confl icten. 
Vanuit het oogpunt van de lokale autoriteiten vraagt de 
spreker zich af welke maatregelen de regering zal ne-
men jegens al die mensen die op middellange of lange 
termijn op het Belgische grondgebied zullen blijven. De 
federale regering stelt de steden en de gemeenten mo-
menteel minder middelen ter beschikking voor sociale 
cohesie of integratie. Zoals de staatssecretaris heeft 
voorgesteld, moet zo snel mogelijk in dialoog worden 
getreden met de lokale autoriteiten. In dat verband is 
zijn fractie uitermate bezorgd over het toenemend aan-
tal lasten dat op de schouders van de burgemeesters 
wordt gelegd.

*
*     *

Mevrouw Caroline Cassart-Mailleux (MR) herinnert 
eraan dat het asielbeleid een belangrijk onderdeel 
van het internationale optreden is. De Europese Unie 
krijgt met een ongeziene instroom te maken. De cijfers 
daarover zijn al door vorige sprekers onder de aandacht 
gebracht. De Europese Unie heeft een plan uitgewerkt. 
België zegde als een van de eerste lidstaten van de 
Europese Unie zijn steun aan dat plan toe. Het hoeft 
dus door niemand de les te worden gespeld. De rege-
ring geeft in dit dossier blijk van een vooruitziende en 
proactieve aanpak. De situatie is ernstig en wordt elke 
dag op de voet gevolgd. Elke persoon die bescherming 
nodig heeft, wordt en zal worden opgevangen. Om 

de répartition. Celui-ci permettra d’accueillir dignement 
et rapidement les demandeurs d’asile en répartissant 
la charge, l’effort et l’intégration sur l’ensemble des 
communes. Pour répondre au coût que cela représente, 
il faut relever que l’accueil en petites structures voire en 
logements individuels, en collaboration avec les com-
munes et les organisations non gouvernementales, est 
celui qui coûte le moins cher à la collectivité. En consé-
quence, pour l’orateur, il faut une répartition équitable et 
des moyens pour assurer l’accueil dans des conditions 
correctes et respectueuses tenant compte des capacités 
de chaque ville ou commune.

M. Demeyer pose ensuite les questions suivantes:

1. Quels sont les éléments qui ont conduit au choix 
précis de telle ville ou telle commune? La méthode qui 
a consisté à prévenir les bourgmestres concernés juste 
avant le Conseil des ministres, les a pris de court et 
explique un certain nombre de réactions.

2. Outre la situation actuelle d’urgence, qu’en est-il 
de la gestion du moyen et du long terme? Une grande 
partie des personnes concernées ne pourront pas 
immédiatement trouver une solution à leur situation 
dans leur pays d’origine vu que celle-ci trouve son point 
de départ dans de graves confl its, malheureusement 
durables. Se plaçant du côté des responsables locaux, 
quelles dispositions le gouvernement va-t-il prendre 
vis-à-vis de toutes ces personnes qui vont à moyen ou 
à long terme rester sur le territoire belge? Les moyens 
mis actuellement par le fédéral à la disposition des 
villes et communes en termes de cohésion sociale ou 
d’intégration sont en diminution. Comme le secrétaire 
d’État l’a proposé, une discussion doit au plus vite être 
entamée avec les responsables locaux. Son groupe est, 
à ce propos, extrêmement inquiet devant le nombre de 
charges qui s’accumulent sur le dos des bourgmestres.

*
*     *

Mme Caroline Cassart-Mailleux (MR) rappelle que la 
politique d’asile est un pilier de l’action internationale. 
L’Union européenne fait face à un afflux sans précédent. 
Les chiffres relatifs à cet afflux ont déjà été donnés par 
les précédents orateurs. L’Union européenne a mis en 
place un plan. La Belgique a été un des premiers États 
membres de l’Union à soutenir ce plan. Elle n’a donc 
pas de leçon à recevoir de quiconque. La gestion faite 
par le gouvernement de ce dossier est prévoyante et 
proactive. La situation est grave et suivie au jour le jour. 
Chaque personne qui a besoin de protection est et sera 
accueillie. Les dossiers seront examinés au cas par cas 
afi n d’éviter tout abus. Une politique ferme sera menée. 
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misbruiken tegen te gaan zullen de dossiers geval per 
geval worden onderzocht. Er zal een doortastend beleid 
worden gevoerd. Er werden mensen in dienst genomen 
bij de Dienst Vreemdelingenzaken en het CGVS. De 
onderzoeksprocedures werden versneld en ingekort van 
18 maanden tot 3 maanden. Er werd een lijst van veilige 
landen opgesteld. Door de vorige regering werd voorzien 
in “bufferplaatsen”. Die maatregel is opmerkelijk, aange-
zien het niet wenselijk is plaatsen onbezet te houden. De 
regering kiest in dat verband voor een rationele aanpak: 
geen nodeloze uitgaven doen, maar middelen aanreiken 
wanneer zij noodzakelijk blijken te zijn.

Dat Defensie wordt ingezet, is helemaal niet nieuw. 
Ook vorige regeringen hebben op Defensie een beroep 
gedaan. Als burgemeester begrijpt de spreekster dat 
sommigen ter zake huiverachtig zijn. Zoals de staats-
secretaris heeft meegedeeld, werd elke betrokken 
burgemeester persoonlijk verwittigd; bovendien zullen 
er vergaderingen plaatsvinden. Het is duidelijk dat de 
opvang van de asielzoekers in kazernes georganiseerd 
moet verlopen. De staatssecretaris werkt daaraan. 
In dat verband is het kras te moeten vaststellen dat 
enkele maanden geleden nog alles in het werk moest 
worden gesteld om dergelijke drama’s in de toekomst te 
voorkomen, maar dat nu, volgens de PS, het Europese 
migratiebeleid Doornik buiten schot zou moeten laten.

Er zal alles aan worden gedaan opdat de opvang, op 
welk niveau ook, goed verloopt. De regering wil geen 
asielzoekers op straat noch in hotels, zoals eerder al 
gebeurd is. Opvang in hotels is veel te duur en zou dus 
een onverantwoorde maatregel zijn.

De staatssecretaris heeft gesproken met heel wat 
partners, zoals Defensie, de Regie der Gebouwen, de 
civiele bescherming enzovoort. Dat overleg moet wor-
den voortgezet aangezien het einde van deze crisis nog 
niet in zicht is. Er zijn alvast oplossingen, en alle partners 
steunen ook de staatssecretaris in zijn zoektocht naar 
oplossingen voor de middellange termijn. Op korte ter-
mijn is opvang de oplossing, maar op de middellange 
termijn moet worden ingezet op integratie. Gezien de 
ontwikkeling van de situatie zal dit een werk van lange 
adem zijn. De spreekster is ronduit tevreden over de 
wijze waarop de regering dit dossier aanpakt. Het is niet 
omdat het zomervakantie is dat de regering dit naar zich 
toe heeft getrokken. De situatie was dringend en dus 
heeft de regering vastberaden de vereiste maatregelen 
genomen. Er bestaat immers een maatschappelijke 
solidariteitsplicht jegens die asielzoekers.

Tot besluit geeft mevrouw Cassart-Mailleux aan dat 
zij de verklaringen van een fractie die slechts 3 van de 
150 volksvertegenwoordigers telt, schandalig vindt. 

Du personnel a été engagé à l’Office des étrangers et 
au CGRA. Les procédures d’examen ont été accélérées 
et leur durée est passée de 18 à 3 mois. Une liste de 
pays sûrs a été établie. Sous l’ancien gouvernement, 
des places “tampons” ont été prévues. Cette mesure 
constitue une solution remarquable vu qu’il n’est pas 
souhaitable de garder des places inoccupées. Le gou-
vernement mène à cet égard une gestion raisonnée: ne 
pas faire des dépenses inutiles mais trouver des moyens 
lorsqu’ils s’avèrent indispensables.

Le recours actuel à la Défense ne constitue nullement 
une solution nouvelle. D’autres gouvernements aupara-
vant ont également fait appel à la Défense. En tant que 
bourgmestre, l’oratrice peut comprendre la frilosité de 
certains. Comme le secrétaire d’État l’a communiqué, 
chaque bourgmestre concerné a été personnellement 
prévenu et des réunions vont avoir lieu. Il est clair que 
l’arrivée des demandeurs d’asile dans des casernes 
doit être organisée. Le secrétaire d’État y travaille. A 
cet égard, il est incroyable de constater que si, voici 
quelques mois, il fallait mettre tout en œuvre pour éviter 
qu’à l’avenir de tels drames ne se reproduisent, main-
tenant, selon le PS, la politique migratoire européenne 
ne devrait plus passer par Tournai.

Tout sera mis en œuvre pour qu’à chaque niveau, 
l’accueil se passe bien. Le gouvernement ne souhaite 
pas voir des demandeurs d’asile dans les rues ou même 
dans des hôtels comme cela s’est déjà passé. Cette der-
nière mesure n’est pas responsable vu son coût élevé.

Le secrétaire d’État a rencontré de nombreux parte-
naires, la Défense, la Régie des bâtiments, la protection 
civile… Le travail devra se poursuivre vu que cette crise 
va perdurer. Des solutions existent déjà maintenant et 
tous les partenaires soutiennent le secrétaire d’État 
pour trouver également des solutions à moyen terme. 
Si l’accueil constitue à court terme la solution, à moyen 
terme, la solution réside dans l’intégration. Le travail 
sera encore long vu l’évolution de la situation. L’oratrice 
ne cache pas sa satisfaction devant la gestion de ce 
dossier par le gouvernement. Ce n’est pas parce que 
ce sont les vacances que le gouvernement s’en est 
occupé. La situation était urgente et celui-ci a pris à 
bras-le-corps les mesures qui s’imposaient. Il existe en 
effet un devoir social de solidarité à mettre en œuvre 
envers ces personnes.

Pour conclure, Mme Cassart-Mailleux estime hon-
teuses les déclarations qui viennent d’être faites par un 
groupe parlementaire qui ne représente que 3 membres 
sur 150 députés.
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Daarnaast dankt zij de staatssecretaris en de actoren 
die zich over dit dossier ontfermen en het tot een goed 
einde zullen brengen, al is de weg nog lang.

*
*     *

De heer Servais Verherstraeten (CD&V) verheugt 
er zich over dat de staatssecretaris het door de vorige 
regering ingezette asielbeleid voortzet. 

Hij gaat akkoord met de staatssecretaris dat het 
om een internationale crisis gaat en dat er, sinds de 
tweede wereldoorlog, nog nooit zoveel ontheemden 
en vluchtelingen waren. Indien de problemen in onder 
meer Libië, Syrië, Irak en Somalië niet kunnen worden 
opgelost raakt de asielcrisis niet beëindigd. 

De door de regering voorgestelde maatregelen, 
meer bepaald voorzien in meer opvangplaatsen, meer 
mensen die worden toegelaten en meer middelen, 
waren noodzakelijk en correct. Het alternatief dat werd 
voorgesteld is niet aanvaardbaar en er is geen muur 
hoog genoeg om mensen tegen te houden. De spreker 
kan er niet mee akkoord gaan dat de Conventie van 
Genève betreffende de Status van Vluchtelingen van 
28  juli 1951  in vraag wordt gesteld. Het gaat hier om 
een voorbeeld van internationaal humanitair recht en 
dit moet ongewijzigd worden toegepast. 

De heer Verherstraeten merkt op dat er in december 
2014  inderdaad werd beslist om de opvangcapaciteit 
terug te dringen omdat op dat ogenblik de bezettings-
graad onvoldoende was. Dit was op dat ogenblik de 
juiste beslissing. Vanaf april, mei is echter ook in België 
het aantal asielaanvragen fors gestegen. Met de herfst 
en de winter voor de deur is het nodig om nu al in bijko-
mende opvang te voorzien en eventueel recent gesloten 
centra (zoals in Holsbeek) opnieuw te openen. 

Het is zaak dat elk land zijn verantwoordelijkheid 
neemt en dat er per land quota worden opgesteld zodat 
dit ook effectief gebeurt. Er zal diplomatiek druk moeten 
worden uitgevoerd opdat sommige EU-landen meer 
inspanningen zouden leveren.

Er moet echter ook aandacht worden besteed aan 
de stokkende uitstroom. Eenieder heeft het recht asiel 
aan te vragen, maar eens dat verzoek is afgewezen 
moet de persoon het grondgebied ook effectief verlaten, 
vrijwillig als het kan, gedwongen als het moet. Om dit 
beleid correct te voeren is overleg nodig, ook met de 

A côté de cela, elle remercie le secrétaire d’État 
et les acteurs qui se consacrent à ce dossier et qui le 
mèneront à bien, même si le travail sera encore long.

*
*     *

M. Servais Verherstraeten (CD&V) se réjouit de voir 
que le secrétaire d’État poursuit la politique d’asile mise 
en œuvre par le gouvernement précédent. 

Il partage l’avis du secrétaire d’État selon lequel il 
s’agit d’une crise internationale et que les réfugiés et 
les personnes déplacées n’ont encore jamais été aussi 
nombreux depuis la Seconde Guerre mondiale. À défaut 
de pouvoir résoudre les problèmes en Libye, en Syrie, en 
Irak et en Somalie, notamment, il ne sera pas possible 
de mettre fi n à la crise de l’asile. 

Les mesures proposées par le gouvernement, 
qui prévoient en particulier d’augmenter les places 
d’accueil, de laisser entrer davantage de personnes 
et d’accroître les moyens, étaient nécessaires et cor-
rectes. L’alternative qui a été proposée est inacceptable 
et aucun mur ne sera jamais assez haut pour retenir 
des êtres humains. L’intervenant ne peut accepter que 
la Convention de Genève du 28 juillet 1951 relative au 
statut des réfugiés soit remise en question. Il s’agit, en 
l’espèce, d’un cas d’école du droit international huma-
nitaire et il doit être appliqué tel quel. 

M. Verherstraeten fait observer qu’il a effectivement 
été décidé en décembre 2014 de réduire la capacité 
d’accueil parce que le taux d’occupation était alors 
insuffisant. À cette époque, c’était la bonne décision. 
À partir d’avril-mai, le nombre de demandes d’asile a 
toutefois connu une forte augmentation en Belgique. 
À l’approche de l’automne et de l’hiver, il importe de 
prévoir dès à présent des places d’accueil supplémen-
taires et de rouvrir éventuellement des centres fermés 
récemment (tels celui de Holsbeek).

Il importe que chaque pays prenne ses responsabili-
tés et que des quotas soient fi xés par pays pour que ce 
soit effectivement le cas. Il faudra exercer une pression 
diplomatique sur certains pays de l’Union pour qu’ils 
consentent davantage d’efforts. 

Il convient toutefois aussi de se pencher sur le fl ux 
sortant, qui présente des manquements. Si tout un 
chacun a le droit de demander l’asile, le candidat doit, 
lorsque sa demande a été rejetée, quitter effectivement 
le territoire, de manière volontaire si possible et de 
manière forcée si nécessaire. Pour mener correctement 
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deelstaten. Wat is de stand van zaken van het overleg 
met de deelstaten? 

Het is belangrijk om een draagvlak te creëren voor 
het asielbeleid. Dat is niet altijd gemakkelijk en het is 
de taak van elke politicus om hieraan te werken. Dit is 
noodzakelijk om druk te zetten op andere landen zodat 
ook zij hun verplichtingen zouden nakomen. Het moet 
duidelijk zijn dat elk land zijn verantwoordelijk moet 
nemen in functie van zijn draagkracht. 

De spreker besluit dat het een menselijke plicht is 
vluchtelingen op te vangen en niet alleen omdat het 
nationale en internationale recht ons daartoe verplicht. 

*
*     *

Mevrouw Katja Gabriëls (Open Vld) stelt dat migratie 
een complex probleem betreft maar dat de internationale 
asielcrisis die zich voordoet en de schrijnende toestand 
waarin de asielzoekers uit oorlogsgebieden zich bevin-
den, een snel optreden vereisen. 

Wie asiel en subsidiaire bescherming nodig heeft, 
moet opgevangen worden. 

De staatssecretaris kondigde aan dat er vóór eind 
augustus een overleg gepland is met de lokale acto-
ren. Sommige burgemeesters hebben meteen actie 
ondernomen nadat hen gevraagd werd om dringend 
een aantal asielzoekers op te nemen. Kunnen zij ook 
rekenen op bijkomende middelen? Wat de kost van een 
asielzoeker voor de overheid betreft, is er sprake van 
een bedrag van 239 euro. Zullen de lokale besturen dit 
bedrag als ondersteuning ontvangen?

Welke bufferplaatsen kunnen de volgende twee we-
ken in gebruik genomen worden? 

Mevrouw Gabriëls wenst te vernemen of de staats-
secretaris ook rekening houdt met de onvermijdelijke 
uitstroom van afgewezen asielzoekers. Werd daar reeds 
een bedrag voor uitgetrokken en is er zicht op de wijze 
waarop dit georganiseerd zal worden? 

Het is niet duidelijk hoe de toestand verder zal evo-
lueren. De cijfers en de beelden van de instroom van 
asielzoekers die de laatste dagen via de media werden 
verspreid, spreken voor zich. In die omstandigheden had 
de regering de verantwoordelijkheid en de humanitaire 
plicht om voor opvang te zorgen. Het is echter duidelijk 

cette politique, la concertation s’impose, y compris avec 
les entités fédérées. Quel est l’état d’avancement de la 
concertation avec les entités fédérées? 

Il importe de créer une assise (sociale) pour la poli-
tique d’asile. Ce n’est pas toujours facile et il incombe 
à tout politique d’y travailler. Cela est nécessaire pour 
faire pression sur d’autres pays afi n qu’ils respectent, 
eux aussi, leurs obligations. Il faut préciser clairement 
que chaque pays doit prendre ses responsabilités en 
fonction de ses capacités fi nancières. 

L’intervenant conclut qu’accueillir des réfugiés n’est 
pas seulement une obligation imposée par le droit inter-
national et les législations nationales mais un devoir 
humanitaire. 

*
*     *

Mme  Katja Gabriëls (Open Vld) indique que la 
migration est un problème complexe mais que la crise 
internationale de l’asile qui a lieu en ce moment et la 
situation épouvantable dans laquelle se trouvent les 
demandeurs d’asile fuyant les zones de confl it néces-
sitent une réaction rapide. 

Toute personne ayant besoin de l’asile et d’une pro-
tection subsidiaire doit être accueillie.

Le secrétaire d’État a annoncé une concertation, 
d’ici la fin août, avec les acteurs locaux. Certains 
bourgmestres se sont immédiatement mobilisés quand 
il leur a été demandé d’accueillir dans l’urgence un 
certain nombre de demandeurs d’asile. Peuvent-ils 
également compter sur des moyens supplémentaires? 
Concernant le coût d’un demandeur d’asile pour les 
pouvoirs publics, il est question d’un montant de 239 
euros. Ce montant sera-t-il versé aux pouvoirs locaux 
afi n de les soutenir? 

Quelles places tampon pourront-elles être occupées 
dans les deux prochaines semaines?

Mme Gabriëls souhaite savoir si le secrétaire d’État 
tient également compte de l’inévitable fl ux sortant des 
demandeurs d’asile déboutés. Un montant a-t-il déjà été 
prévu à cet effet et a-t-on une idée de la manière dont 
ces rapatriements seront organisés?

On ne sait pas clairement, à l’heure actuelle, com-
ment la situation va évoluer. Les chiffres, ainsi que les 
images de l’afflux de demandeurs d’asile qui ont été 
diffusées dans les médias ces derniers jours, parlent 
d’eux-mêmes. Dans ces circonstances, le gouverne-
ment avait la responsabilité et le devoir humanitaire de 
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dat die opvang beperkt moet blijven tot wat nodig en 
mogelijk is. Het is dan ook van groot belang om even-
eens een visie op lange termijn te ontwikkelen en om 
te bepalen welke migratie dit land wenst. 

*
*     *

Mevrouw Monica De Coninck (sp.a) drukt haar 
goedkeuring uit over het bijkomend openstellen van 
2 500 opvangplaatsen voor asielzoekers maar wenst 
van de staatssecretaris eveneens te vernemen hoe dit 
concreet gepland wordt. 

Heeft de staatssecretaris ook een zicht op de perso-
neelsuitgaven voor die de bijkomende opvangplaatsen? 

Het uitbaten van een centrum vergt een specifi eke 
aanpak. Deze commissie heeft reeds vergaderingen 
gewijd aan het management van de opvangcentra. De 
sluiting van het centrum van Holsbeek kwam toen ter 
sprake. De spreekster is tevreden dat de staatssecre-
taris nu terugkomt op deze beslissing. 

Voorts wenst mevrouw De Coninck meer te vernemen 
over de aanbesteding voor de uitbating van de centra 
die voor 2016  uitgeschreven werd. Zijn er potentiële 
partners en kan deze procedure eventueel vervroegd 
worden? Het is immers niet aangewezen om asielzoe-
kers gedurende lange tijd op te vangen in kazernes. De 
gebouwen zijn vaak oud en structureel niet aangepast. 
Deze vorm van opvang kan alleen toegepast worden 
zolang de procedure hangende is. 

De staatssecretaris gaf in zijn inleiding aan dat 80 tot 
90 procent van de aanvragers uit confl ictgebieden asiel 
verkrijgt. Dit betekent echter ook dat deze erkende 
vluchtelingen zich zullen moeten integreren in de ge-
meenschap. Dergelijk integratieproces vergt heel wat 
inspanningen van de opvanggemeentes (woningen, 
onderwijs, gezondheidszorg..). Als voorzitter van het 
OCMW heeft mevrouw De Coninck dit zelf kunnen er-
varen naar aanleiding van twee regularisatieprocedures 
waarbij respectievelijk 5 000 en 7 000 personen werden 
geregulariseerd. 

Wordt overleg gepland met de deelstaten, met de 
lokale besturen, met de OCMW’s? Zullen zij kunnen 
rekenen op bijkomende middelen? 

De staatssecretaris heeft niets vermeld over het 
heropenen van bijkomende plaatsen in lokale opvang-
initiatieven (LOI’s) bij de OCMW’s. 

s’occuper de l’accueil de ces personnes. Il est clair, 
toutefois, que cet accueil doit rester limité à ce qui est 
nécessaire et possible. Il est dès lors très important 
de se doter également d’une vision à long terme et de 
déterminer quelle migration notre pays souhaite.

*
*     *

Mme Monica De Coninck (sp.a) approuve le projet 
de création de 2 500 places d’accueil supplémentaires 
pour les demandeurs d’asile, mais souhaite que le 
secrétaire d’État indique comment cela va se dérouler 
concrètement. 

A-t-il aussi une idée du coût en termes de person-
nel qu’entraînera la création de ces places d’accueil 
supplémentaires?

La gestion d ’un centre d ’accueil nécessite une 
approche spécifi que. Cette commission a déjà consacré 
plusieurs réunions à la gestion des centres d’accueil. 
À l’une de ces occasions, il a notamment été question 
de la fermeture du centre de Holsbeek. L’intervenante 
se réjouit que le secrétaire d’État soit à présent revenu 
sur cette décision. 

Mme De Coninck demande par ailleurs des préci-
sions sur l’adjudication lancée pour l’exploitation des 
centres en 2016. Y a-t-il des partenaires potentiels et 
cette procédure peut-elle être éventuellement avancée? 
Il n’est en effet pas indiqué d’accueillir des demandeurs 
d’asile dans des casernes pour une longue durée. Les 
bâtiments sont souvent vieux et structurellement ina-
daptés. Il ne peut être recouru à cette forme d’accueil 
que tant que la procédure est en cours.

Dans son exposé introductif, le secrétaire d’État a 
précisé que 80  à 90  % des demandeurs venant de 
régions en confl it obtiennent le droit d’asile. Cela signifi e 
toutefois que ces réfugiés reconnus devront s’intégrer à 
la communauté. Un tel processus d’intégration impose 
des efforts considérables aux communes d’accueil 
(logement, enseignement, soins de santé, …). En sa 
qualité de présidente de CPAS, Mme De Coninck en a 
fait personnellement l’expérience lors de deux procé-
dures de régularisation ayant permis respectivement à 
5 000 et à 7 000 personnes d’être régularisées.

Une concertation est-elle prévue avec les entités 
fédérées, les pouvoirs locaux, les CPAS? Pourront-ils 
compter sur des moyens supplémentaires?

Le secrétaire d’État n’a pas évoqué la réouverture 
de places supplémentaires dans les initiatives locales 
d’accueil (ILA) des CPAS.
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De spreekster wijst er tenslotte op dat Griekenland en 
Italië binnen Europa de grootste instroom van vluchtelin-
gen hebben. Europa moet deze landen de nodige hulp 
bieden, zij kunnen deze opvang niet alleen fi nancieren. 

Ten slotte moet Europa ook zijn beleid ten aanzien 
van de rijke oliestaten, die zich op geen enkele manier 
ten aanzien van vluchtelingen engageren, ter discussie 
durven stellen. 

*
*     *

De heer Wouter De Vriendt (Ecolo-Groen) is tevreden 
over het uitdrukkelijke verzet van de staatssecretaris 
tegen het discours van de heer Dewinter. De spreker is 
ervan overtuigd dat er wel degelijk een maatschappe-
lijk draagvlak bestaat voor een beleid dat een ernstige 
inspanning wil leveren rond de opvang van mensen uit 
oorlogsgebieden. 

Een kritische houding ten aanzien van het regerings-
beleid inzake opvang is hoe dan ook gepast. De feiten 
en de getuigenissen van de verschillende betrokkenen 
rechtvaardigen die houding. Recent heeft de staatsse-
cretaris immers het nieuwe opvangmodel uit de doeken 
gedaan en verdedigd, en dat op een ogenblik dat de 
instroom van vluchtelingen reeds een aanzienlijke stij-
ging kende. 

Het nieuwe model heeft dus al bij voorbaat gefaald. 
Er werden besparingen doorgevoerd bij de actoren die 
instaan voor de opvang van de asielzoekers. Een aantal 
van die besparingen wordt momenteel teruggeschroefd. 
Dat toont aan dat het tot nu toe gevoerde beleid be-
zwaarlijk een succesverhaal kan worden genoemd. Het 
humanitaire beginsel dat elke asielzoeker een opvang-
plaats toegewezen moet krijgen, komt vandaag de dag 
wel degelijk in het gedrang. De eerste capaciteitsproble-
men bij de Dienst Vreemdelingenzaken (DVZ) dateren 
van 22 juli 2015. Die beelden zijn dus inmiddels al drie 
weken oud. Waarom werden inmiddels nog geen oplos-
singen gevonden voor het tekort aan capaciteit voor de 
registraties in de wachtruimtes? Een crisissituatie vraagt 
immers om snelle en daadkrachtige maatregelen.

Daarnaast betreurt de heer De Vriendt de uitspraak 
van de staatssecretaris dat een kandidaat-vluchteling 
die duizenden euro betaalt aan een mensensmokkelaar 
ook 50 euro veil moet hebben voor een hotelovernach-
ting. Dergelijke uitspraken zijn ongepast en contra-
productief. Elke asielzoeker moet een opvangplaats 
aangeboden krijgen, ongeacht zijn persoonlijke bezit.

Wat is de precieze timing voor de opening van de 
2 500  bijkomende opvangplaatsen in onder meer de 

L’intervenante fait enfi n observer qu’en Europe, la 
Grèce et l’Italie enregistrent le principal afflux de réfu-
giés. L’Europe doit apporter l’aide nécessaire à ces 
pays, qui ne peuvent fi nancer seuls cet accueil.

Enfi n, l’Europe doit également oser remettre en ques-
tion sa politique à l’égard des riches États pétroliers, qui 
ne s’engagent d’aucune manière à l’égard des réfugiés.

*
*     *

M. Wouter De Vriendt (Ecolo-Groen) se réjouit que 
le secrétaire d’État s’oppose explicitement au discours 
de M.  Dewinter. L’intervenant a la conviction qu’une 
politique visant à faire un réel effort en matière d’accueil 
de personnes venant de régions en guerre bénéfi cie bel 
et bien d’une assise sociale.

Quoi qu’il en soit, il s’indique d’adopter une attitude 
critique à l ’égard de la politique d’asile du gouver-
nement. Les faits et les témoignages des différents 
intéressés justifi ent cette attitude. Le secrétaire d’État 
a en effet récemment présenté et défendu le nouveau 
modèle d’accueil, et ce, alors que l’afflux des réfugiés 
s’accroissait déjà sensiblement.

Le nouveau modèle a donc déjà échoué par avance. 
Des économies ont été réalisées auprès des acteurs 
chargés de l’accueil des demandeurs d’asile. Certaines 
de ces économies sont actuellement annulées. Cela 
démontre que la politique menée jusqu’à présent peut 
difficilement être qualifi ée de réussite. Le principe huma-
nitaire selon lequel chaque demandeur d’asile doit se 
voir accorder une place d’accueil est bel et bien com-
promis aujourd’hui. Les premiers problèmes de capa-
cité à l’Office des étrangers datent du 22 juillet 2015. 
Entre-temps, ces images datent donc déjà d’il y a trois 
semaines. Pourquoi le manque de capacité pour l’enre-
gistrement dans les salles d’attente n’a-t-il pas encore 
été résolu? Une situation de crise impose en effet des 
mesures rapides et énergiques.

M.  De Vriendt déplore par ailleurs les propos du 
secrétaire d’État, qui estime qu’un candidat réfugié qui 
verse des milliers d’euros à un passeur doit également 
disposer de 50 euros pour payer une nuitée d’hôtel. 
De tels propos sont inopportuns et contreproductifs. 
Chaque demandeur d’asile doit se voir offrir une place 
d’accueil, indépendamment de ses avoirs personnels.

Quel est le calendrier précis de l ’ouverture des 
2  500  places d’accueil supplémentaires, notamment 
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legerkazernes? Wordt tevens het transport naar die 
opvangplaatsen georganiseerd? Tijdens de opvangcri-
sis in de winter van 2011 weigerde toenmalig minister 
van Landsverdediging De Crem immers dat vervoer te 
regelen. Wie zal zich die taak op zich nemen? 

Er worden thans opvangcentra heropend die pas 
recent werden gesloten, bijvoorbeeld in Holsbeek en 
Sint-Pieters-Woluwe. De spreker hoopt dat de opvang-
partners degelijk worden ingelicht over de genomen 
beslissingen.

De staatssecretaris sluit het betrekken van de private 
sector bij de opvang niet uit. Zo werd inmiddels een 
openbare uitbesteding voor opvang uitgeschreven. Dat 
is een primeur in België. Die beslissing is wrang in het 
licht van de recente sluitingen van opvangcentra: aan 
de ene kant krijgen ervaren opvanginstanties besparin-
gen opgelegd en worden zij tot sluitingen gedwongen, 
en aan de andere kant worden middelen voorzien voor 
opvang door private spelers. Dat is geen toonbeeld van 
goed beleid. Aan welke private opvangpartners wordt 
gedacht? Welke buitenlandse praktijken strekken daarbij 
tot voorbeeld? Biedt die manier van werken goedko-
pere oplossingen? Wie zal tevens de kwaliteit van het 
geleverde werk bewaken? In september 2014  kwam 
bijvoorbeeld in Duitsland een aantal wanpraktijken 
aan het licht, met verhalen over buitensporig geweld 
in enkele private centra. Een complexe structuur van 
onderaanneming zorgde ervoor dat elke kwaliteitscon-
trole ontbrak. Ook in Frankrijk en Groot-Brittannië is de 
private opvang soms ondermaats. 

De heer De Vriendt neemt aan dat de staatssecretaris 
ingehaald werd door de werkelijkheid en zich dus heeft 
laten verrassen. De opvang werd afgebouwd en de 
opvangpartners en hun personeel werden daarbij hard 
getroffen. Vandaag moet de staatssecretaris toegeven 
dat al die werkkrachten keihard nodig zijn om de huidige 
opvangcrisis enigszins het hoofd te kunnen bieden.

De staatssecretaris is van oordeel dat de huidige 
problemen niet te voorzien waren. Heel wat organisa-
ties, waaronder de Verenigde Naties, menen echter 
van wel. De confl icten in Syrië, Irak, Afghanistan en 
Somalië woeden reeds vele jaren. Ook in de algemene 
beleidsnota over Asiel en Migratie, die dateert van 
28  november  2014, was de stijgende tendens in het 
aantal asielaanvragen reeds merkbaar, en dat sedert 
juni 2014  (DOC 54 0588/026, blz. 9). Niettemin werd 
de besparingsoefening doorgedrukt, ondanks de waar-
schuwingen van de oppositie. 

Vervolgens vraagt de spreker aandacht voor de 
kwetsbare groep van de niet-begeleide minderjarige 

dans les casernes de l’armée? Le transport vers ces 
places d’accueil est-il également organisé? Lors de la 
crise de l’asile observée durant l’hiver 2011, le ministre 
de la Défense de l’époque, M. De Crem, a en effet refusé 
d’organiser ce transport. Qui assumera cette tâche?

On rouvre à présent des centres d ’accueil qui 
venaient d’être fermés, par exemple à Holsbeek et à 
Woluwé-St-Pierre. L’intervenant espère que les par-
tenaires d’accueil sont correctement informés des 
décisions prises.

Le secrétaire d’État n’exclut pas d’associer le secteur 
privé à l’accueil. C’est ainsi qu’une adjudication a déjà 
été lancée pour l’accueil. Il s’agit d’une première en 
Belgique. Cette décision a un goût amer à la lumière des 
récentes fermetures de centres d’accueil: d’une part, 
des économies sont imposées à des instances d’accueil 
expérimentées tandis que, d’autre part, des moyens 
sont prévus pour l’accueil organisé par des acteurs 
privés. Ce n’est pas un modèle de bonne gestion. À 
quels partenaires d’accueil privés songe-t-on? Quelles 
sont les pratiques étrangères qui font fi gure d’exemples 
en la matière? Cette manière de procéder offre-t-elle 
des solutions meilleur marché? Qui surveillera en outre 
la qualité du travail fourni? En septembre  2014, des 
pratiques douteuses ont, par exemple, été révélées en 
Allemagne, une violence excessive ayant été observée 
dans certains centres privés. Par suite d’une structure 
complexe de sous-traitance, tout contrôle de qualité 
faisait défaut. L’accueil privé est parfois médiocre, éga-
lement en France et en Grande-Bretagne.

M.  De Vriendt suppose que le secrétaire d’État a 
été dépassé par la réalité et qu’il s’est donc laissé sur-
prendre. Entre-temps, la capacité d’accueil a été réduite 
et les partenaires de l’accueil et leur personnel ont été 
durement touchés. Aujourd’hui, le secrétaire d’État doit 
reconnaître que tous ces travailleurs sont absolument 
nécessaires pour pouvoir maîtriser un tant soit peu la 
crise actuelle en matière d’accueil. 

Selon le secrétaire d’État, les problèmes actuels 
n’étaient pas prévisibles. Or, bon nombre d’organi-
sations, dont les Nations unies, pensent le contraire. 
Les confl its en Syrie, Irak, Afghanistan et Somalie 
font rage depuis de nombreuses années. Même dans 
la note de politique générale “Asile et Migration” du 
28 novembre 2014, la tendance à la hausse du nombre 
de demandes d’asile était déjà visible depuis juin 
2014 (DOC 54 0588/026, p. 9). Or, les mesures d’éco-
nomie ont été maintenues, malgré les mises en garde 
de l’opposition. 

L’intervenant demande ensuite que l’on prête atten-
tion au groupe vulnérable des mineurs étrangers non 
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vreemdelingen (NBMV). Voor die kinderen pleitte de 
staatssecretaris in zijn algemene beleidsnota voor een 
kleinschalige individuele opvang (DOC 54 0588/026, 
blz. 25), daarbij ook verwijzend naar de Richtlijn 2011/98/
EU van het Europees Parlement en de Raad van 
13 december 2011 (DOC 54 0588/026, blz. 31), die de 
plaatsing van NBMV vooropstelt bij een pleeggezin of 
kleine opvangstructuren. 

Ook de openbare aanbesteding voor de private 
opvangpartners heeft aandacht voor de opvang van 
NBMV. Het document vermeldt dat zij in Holsbeek of 
een ander collectief opvangcentrum zullen worden 
opgevangen. Dat voornemen is in strijd met de visie 
uit de algemene beleidsnota. De spreker pleit voor een 
opvang van NBMV die zoveel mogelijk een familiale 
omgeving benadert. De collectieve opvang is daarvoor 
niet de meest aangewezen manier. 

Tot slot wijst de heer De Vriendt op de internatio-
nale context rond het zoeken naar oplossingen voor 
de vluchtelingencrisis. De staatssecretaris is terecht 
verontwaardigd over het gebrek aan bereidwilligheid 
bij sommige Europese landen, en dat louter omwille 
van een bezorgdheid voor de eigen publieke opinie. Hij 
plant een overleg met Nederland en Groot-Brittannië 
in september 2015 over de situatie in Calais. Waarom 
wordt Frankrijk niet bij dat overleg betrokken? 

Is het daarnaast niet mogelijk om, gelet op de onwil 
van sommige landen, verdere stappen te zetten met 
de landen die wel bereid zijn zich te engageren bij de 
spreiding van de oorlogsvluchtelingen? Is de staats-
secretaris bereid een trekkersrol op zich te nemen met 
het oog op een oplossing tussen de welwillende landen, 
gelet op het uitblijven van een Europese consensus? 
Acht hij dat een werkbare denkpiste? De Europese Unie 
is dienaangaande immers moreel failliet. 

Ten gronde klopt de stelling van de heer Verherstraeten 
dat de opvang louter symptoombestrijding is, en dat de 
werkelijke oplossing ligt in de aanpak van de geweld-
dadige confl icten in de landen in oorlog. Wanneer zullen 
stappen worden gezet naar een beter buitenlands be-
leid? Wanneer zal meer aandacht worden geschonken 
aan het bereiken van politieke oplossingen? Militaire 
tussenkomsten zonder politieke visie zijn zinloos. Zo 
moet onder meer worden gewezen op de kwalijke rol 
van Saoedi-Arabië in de regio. Dat gebeurt totnogtoe 
niet of veel te weinig.

Op het vlak van asiel en migratie is er binnen de 
EU op een aantal vlakken sprake van een stilstand, en 
dat omdat een aantal landen zich niet wil engageren. 

accompagnés (MENA). Pour ces enfants, le secrétaire 
d’État plaidait, dans sa note de politique générale, 
en faveur d ’un accueil individuel à petite échelle 
(DOC 54 0588/026, p. 25), et il a également renvoyé 
à la directive 2011/98/UE du Parlement européen et 
du Conseil du 13 décembre 2011 (DOC 54 0588/026, 
p. 31) qui préconise d’héberger les MENA au sein d’une 
famille d’accueil ou dans des structures de petite taille. 

L’appel d’offres lancé aux partenaires privés de 
l ’accueil concerne également l ’accueil des MENA. 
Le document indique que ceux-ci seront accueillis à 
Holsbeek ou dans un autre centre d’accueil collectif. 
Cette intention est contraire à la vision exprimée dans 
la note de politique générale. L’intervenant plaide en 
faveur d’un accueil des MENA qui soit le plus proche 
possible d’un environnement de type familial. L’accueil 
collectif ne constitue pas, dans cette optique, la solution 
la plus indiquée. 

En conclusion, M.  De Vriendt attire l’attention sur 
l’infl uence du contexte international sur la recherche 
de solutions à la crise des réfugiés. Le secrétaire d’État 
s’indigne à juste titre du manque de bonne volonté de 
certains pays européens, qui s’explique uniquement par 
un souci de plaire à l’opinion publique au niveau local. 
Le secrétaire d’État prévoit une concertation avec les 
Pays-Bas et la Grande-Bretagne en septembre 2015 sur 
la situation à Calais. Pourquoi la France n’est-elle pas 
associée à cette concertation? 

Ne serait-il par ailleurs pas possible, eu égard à la 
mauvaise volonté de certains pays, d’aller plus loin avec 
les pays qui sont disposés à accepter une répartition 
des réfugiés de guerre? Le secrétaire d’État est-il prêt à 
jouer un rôle moteur en vue de trouver une solution entre 
les pays de bonne volonté, vu l’absence de consensus 
au niveau européen? Estime-t-il qu’il s’agit d’une piste 
envisageable? De ce point de vue, l’Union européenne 
est en effet en faillite sur le plan moral.

Sur le fond, la thèse de M.  Verherstraeten selon 
laquelle l’accueil ne fait que lutter contre des symp-
tômes et que la solution réelle passe par la lutte contre 
les confl its violents dans les pays en guerre est exacte. 
Quand prendra-t-on des mesures pour améliorer la 
politique étrangère? Quand fera-t-on plus d’efforts pour 
trouver des solutions politiques? Intervenir militairement 
sans vision politique n’a pas de sens. À cet égard, il faut 
notamment pointer le rôle néfaste de l’Arabie saoudite 
dans la région. Jusqu’à présent, ces éléments n’ont pas 
retenu l’attention, ou très peu. 

En matière d’asile et de migration, l ’Union euro-
péenne piétine sur une série de points parce que 
certains pays refusent de s’engager. M.  De Vriendt 
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De heer De Vriendt beveelt aan om op die punten het 
concept van de versterkte samenwerking toe te pas-
sen om aldus de weigerachtige landen tot meer actie 
te bewegen. 

*
*     *

De heer Francis Delpérée (cdH) benadrukt dat het 
noodzakelijk is om het vraagstuk asiel en migratie zo 
te benaderen dat respectvol wordt omgegaan met de 
betrokkenen.

Wat de vorm betreft, vindt de spreker het origineel 
om een vergadering van de Ministerraad via geïnfor-
matiseerde communicatiemiddelen te organiseren. De 
Ministerraad heeft gekozen voor een spreiding, die in 
cartografi sche schema’s wordt ingevuld. Met de burge-
meesters van de betrokken gemeenten is voorafgaand 
telefonisch overleg gepleegd. Hoewel de heer Delpérée 
het een goede zaak vindt om modernere communica-
tiemiddelen te gebruiken, betreurt hij het toch dat de 
parlementsleden dat bericht via de pers hebben moeten 
vernemen. Er is geen schriftelijk document voorhanden 
waarin de genomen maatregelen en de fi nanciële lasten 
van de beslissingen worden opgelijst.

Wat de samenhang betreft, merkt de spreker op 
dat opvangstructuren zijn opgericht, die later werden 
gesloten en nu opnieuw worden opengesteld; dat is het 
geval voor het opvangcentrum van Sint-Pieters-Woluwe 
– het werd niet gesloten wegens hinder voor de buurt-
bewoners, maar enkel vanwege besparingen. Kwam de 
beslissing tot sluiting niet te vroeg? Zullen het personeel 
en de lopende contracten worden overgenomen? 

Hoe kan de staatssecretaris voorts waarborgen dat 
geen enkele asielzoeker de nacht op straat zal moeten 
doorbrengen? 

Wat het Europese niveau betreft, herinnert het lid 
eraan dat een nationale maatregel ter zake slechts zin 
heeft indien die in een ruimer geheel past, dat het hele 
continent bestrijkt. De beslissingen van de Europese 
Unie moeten door de lidstaten worden gesteund en 
toegepast. Welke strategie heeft de Belgische regering 
opgezet om tot een overlegd Europees beleid te komen? 

*
*     *

De heer Aldo Carcaci (PP) benadrukt het urgente 
karakter van de opvangcrisis, gelet op het massale 
aantal vluchtelingen dat Europa tracht te bereiken. Het 
gaat daarbij voornamelijk om illegale migranten, en niet 

recommande d’appliquer le principe de la collaboration 
renforcée dans ces domaines afi n d’inciter les pays 
réticents à agir davantage. 

*
*     *

M.  Francis Delpérée (cdH) souligne la nécessité 
d’aborder la matière de l’asile et de la migration d’une 
manière qui soit respectueuse des individus concernés.

Sur la forme, le procédé d’une réunion du Conseil 
des ministres par la voie informatique est qualifi é par le 
membre d’original. Le Conseil des ministres a pris une 
décision de répartition, se traduisant par des schémas 
cartographiques. Une concertation préalable télépho-
nique a eu lieu avec les bourgmestres des communes 
concernées. Si l’utilisation de moyens de communica-
tion plus modernes réjouit M. Delpérée, celui-ci regrette 
cependant que les parlementaires aient dû être informés 
d’abord par la presse. Il manque un document écrit 
détaillant les mesures prises et les charges fi nancières 
des décisions.

Sur la cohérence, l’orateur remarque que des struc-
tures d’accueil ont été créées et fermées, pour être 
aujourd’hui ouvertes à nouveau. Il en va ainsi du centre 
d’accueil de Woluwe-Saint-Pierre. La fermeture n’était 
pas justifi ée par des troubles occasionnés au voisi-
nage, mais uniquement par des raisons d’économie. 
La décision de fermeture n’était-elle pas prématurée? 
Le personnel et les contrats en cours seront-ils repris? 

Comment le secrétaire d’État garantira-t-il qu’aucun 
demandeur d’asile ne soit contraint de passer la nuit 
dans la rue?

Au niveau européen, le membre rappelle qu’une 
mesure nationale en la matière n’a de sens que si elle 
s’intègre dans un ensemble plus vaste, à l’échelle du 
continent. Les décisions prises par l’Union doivent être 
soutenues par les États membres et appliquées par 
ceux-ci. Quelle stratégie le gouvernement belge a-t-il 
mis en œuvre en vue de la création d’une politique 
européenne concertée? 

*
*     *

M. Aldo Carcaci (PP) souligne l’urgence de la crise 
de l’accueil vu le nombre considérable de réfugiés qui 
tentent de gagner l’Europe et indique qu’il s’agit prin-
cipalement de migrants illégaux, et non de réfugiés. 
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om vluchtelingen. De spreker vraagt dan ook blijvende 
aandacht voor het sluiten van overeenkomsten die de 
repatriëringen van criminele vreemdelingen moeten 
vergemakkelijken, en voor een terugkeerbeleid dat 
moet beletten dat afgewezen asielzoekers in de natuur 
verdwijnen. 

Vandaag is de staatssecretaris op zoek naar 
2 500 bijkomende opvangplaatsen. In welke mate zal dat 
aantal nog stijgen, gelet op de aanhoudende instroom? 
Er is nood aan een efficiënt beleid dat verder gaat dan 
een zoektocht naar bijkomende plaatsen. Ook die bed-
den zullen immers snel bezet worden. 

De overgrote meerderheid van mensen die Europa 
trachten te bereiken zijn economische vluchtelingen. 
Veelal gaat het om jonge mannen in goede gezondheid 
die hun geluk in Europa willen beproeven om naderhand 
via de gezinshereniging hun familie over te brengen. 
Toegeven aan die vorm van migratie brengt ons sociaal 
systeem in gevaar. Een aantal asielzoekers is bijvoor-
beeld afkomstig uit Ivoorkust, waar op dit ogenblik geen 
geldige reden bestaat om het land te ontvluchten. Hun 
asielaanvragen moeten zeer snel worden afgewezen 
en de personen in kwestie gerepatrieerd. De meeste 
bootvluchtelingen op de Middellandse Zee zijn afkomstig 
uit Zwart Afrika. Aan die situatie moet onmiddellijk een 
eind aan worden gemaakt. 

De voorzitter van de Europese Commissie, de heer 
Juncker, waarschuwde recent om in het debat niet te 
luisteren naar populisten. Tot nu toe heeft de Europese 
Commissie echter nog geen enkele concrete oplossing 
voor de problematiek voorgesteld. Het feit dat de staats-
secretaris thans vertrouwt op de Europese Unie voor 
de verdere aanpak is dan ook weinig geruststellend. 

De heer Rudy Demotte, minister-president van de 
Franse gemeenschap en titelvoerend burgemeester 
van Doornik, stelt zich vragen bij het onevenredig aantal 
bijkomende opvangplaatsen die in zijn stad voorzien 
moeten worden op vraag van de staatssecretaris. Geldt 
diezelfde bezorgdheid niet evenzeer voor het nationale 
niveau? Beschikt ons land over de sociale en fi nanciële 
middelen voor die bijkomende inspanningen, en hoe val-
len zij te rijmen met de inspanningen die op dit ogenblik 
van de burgers wordt gevraagd? 

Uit de recente Ipsos-peiling blijkt alvast duidelijk dat 
de bevolking gekant is tegen een roekeloze immigratie. 
Die vaststelling benadrukt de nood aan snelle maatre-
gelen, zoals de verdere versnelling van de asielaan-
vraagprocedure en indien nodig de terugkeer, en een 
beperking van de beroepsmogelijkheden. Wat betreft 

L’intervenant demande dès lors que l’on veille à conclure 
des conventions afi n de faciliter le rapatriement des 
criminels étrangers, et à mener une politique du retour 
qui permette d’empêcher que des demandeurs d’asile 
déboutés ne disparaissent dans la nature. 

Aujourd’hui, le secrétaire d’État est à la recherche 
de 2 500 places d’accueil supplémentaires. Dans quelle 
mesure ce chiffre va-t-il encore augmenter dès lors que 
les candidats ne cessent d’affluer? Il faut une politique 
efficace qui ne se limite pas à rechercher des places 
supplémentaires. Car ces nouveaux lits seront, eux 
aussi, vite occupés. 

L’écrasante majorité des migrants qui tentent de 
rallier l’Europe sont des réfugiés économiques. Il s’agit 
généralement d’hommes jeunes et en bonne santé qui 
veulent tenter leur chance en Europe avant de faire venir 
leur famille par le biais du regroupement familial. Céder 
à cette forme de migration met notre système social en 
péril. Plusieurs demandeurs d’asile sont, par exemple, 
originaires de Côte d’Ivoire et n’ont actuellement aucune 
raison valable d’émigrer. Il convient de débouter très 
rapidement ces demandes d’asile et de rapatrier les 
intéressés. La plupart des réfugiés qui arrivent en bateau 
en Méditerranée proviennent d’Afrique subsaharienne. 
Nous devons immédiatement mettre un terme à cette 
situation. 

Le président de la Commission européenne, 
M. Juncker, a récemment mis en garde contre les dis-
cours populistes. Cependant, jusqu’ici, la Commission 
européenne n’a proposé aucune solution concrète pour 
résoudre ce problème. Dès lors, le fait que le secrétaire 
d’État s’en remette aujourd’hui à la politique menée par 
l’Union européenne en la matière est peu rassurant.

M.  Rudy Demotte, ministre-président de la 
Communauté française et bourgmestre en titre de 
Tournai, s’interroge sur le nombre disproportionné 
de places d’accueil supplémentaires qui doivent être 
ouvertes dans sa ville à la demande du secrétaire d’État. 
Cette interrogation ne s’applique-t-elle pas également 
au niveau national? Notre pays dispose-t-il des moyens 
sociaux et fi nanciers nécessaires pour répondre à ces 
efforts supplémentaires et comment concilier ces der-
niers avec ceux qui sont actuellement demandés aux 
citoyens? 

Un sondage Ipsos récent indique déjà clairement 
que la population est opposée à une immigration débri-
dée. Il souligne la nécessité de prendre des mesures 
rapidement, par exemple d’accélérer la procédure de 
demande d’asile, et si nécessaire, la procédure de 
retour, et de limiter les possibilités de recours. En ce qui 
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het laatste pleit de spreker voor een omkering van 
de bewijslast, waarbij de kandidaat-vluchteling moet 
aantonen dat zijn asielaanvraag aan de voorwaarden 
voldoet. Het verdient tevens de voorkeur om mensen 
in hun eigen land hulp te bieden, of in hun buurlanden 
waar de vluchtelingen bescherming zoeken. 

De fractie van de spreker pleit voor een referendum 
over het thema. Ook de MR en de N-VA zijn voorstander 
van het organiseren van referenda. Is het niet aange-
wezen dat de bevolking beslist welk migratiebeleid 
zij wenst? 

Tegelijk is ook een harde aanpak van de mensen-
smokkelaars aangewezen. Dergelijke maffiapraktijken 
laten voortbestaan maakt ons medeplichtig aan het vele 
menselijke leed. 

De aanpak van de vele misbruiken moet toelaten 
dat de Conventie van Genève kan worden toegepast 
waarvoor zij bedoeld is, met name een waardige opvang 
van de echte asielzoekers die op de vlucht zijn voor de 
oorlog en de barbarij in hun land. 

*
*     *

De heer Patrick Dewael (Open Vld) wijst er op dat 
het Europese asiel- en migratiebeleid maar zo sterk is 
als zijn zwakste schakel. De Europese Unie kan niet in 
de plaats treden van de lidstaten. Wanneer die laatste 
nalaten hun verplichtingen na te komen, lijdt de globale 
constructie daaronder. De besluitvorming wordt gelet op 
het grote aantal landen ook steeds moeilijker.

Die vaststellingen nodigen uit tot de vraag of een con-
cept van versterkte samenwerking tussen een beperkt 
aantal landen een oplossing kan bieden. De registra-
tieproblemen in Griekenland hebben een impact op de 
andere EU-landen. Het uitblijven van een spreidingsplan 
is de EU onwaardig. Kan een aantal voortrekkerslanden 
in dat geval dan toch geen onderling akkoord sluiten op 
grond van multilaterale gesprekken? Dat is in het verle-
den reeds gebeurd in het kader van de Raad JBZ op het 
vlak van de politionele samenwerking. Een aantal lan-
den heeft toen het Verdrag van Prüm gesloten. Nadien 
zijn ook de landen die veeleer weigerachtig stonden 
gevolgd, en uiteindelijk werd het verdrag geïntegreerd 
in de Europese besluitvorming van de JBZ-Raad.

*
*     *

concerne ce dernier point, l’intervenant plaide pour un 
renversement de la charge de la preuve, le candidat-
réfugié devant alors prouver que sa demande d’asile 
satisfait aux conditions. Du reste, il convient de privi-
légier une solution qui consiste à aider les gens chez 
eux, ou dans les pays voisins vers lesquels ils fuient en 
quête de protection. 

Le groupe de l’intervenant préconise l’organisation 
d’un referendum à ce sujet. Le MR et la N-VA sont 
également favorables à l’organisation de referendums. 
N’est-il pas opportun que la population décide de la 
politique de migration qu’elle souhaite?

Dans le même temps, il convient de s’attaquer vigou-
reusement au trafi c d’êtres humains. En laissant subsis-
ter ce type de pratiques maffieuses, nous nous rendons 
complices de nombreuses souffrances humaines.

La lutte contre les nombreux abus observés doit 
permettre d’appliquer la Convention de Genève confor-
mément à son objectif, qui est d’assurer un accueil digne 
des vrais demandeurs d’asile qui fuient la guerre et la 
barbarie qui sévissent dans leur pays.

*
*     *

M. Patrick Dewael (Open Vld) fait observer que la 
force de la politique européenne en matière d’asile et de 
migration se mesure à son maillon le plus faible. L’Union 
européenne ne peut se substituer aux États membres. 
Lorsque ces derniers ne respectent pas leurs obliga-
tions, la construction globale en pâtit. En outre, compte 
tenu de l’augmentation du nombre d’États membres, 
le processus décisionnel ne cesse de se compliquer.

Ces observations invitent à se poser la question de 
savoir si l’idée d’une coopération renforcée entre un 
nombre limité de pays peut apporter une solution. Les 
problèmes d’enregistrement constatés en Grèce ont 
un impact sur les autres pays de l’Union européenne. 
L’absence de plan de répartition est indigne de l’Union 
européenne. Quelques pays pionniers ne pourraient-ils 
dès lors pas conclure un accord entre eux à partir d’en-
tretiens multilatéraux? Cela s’est déjà fait par le passé 
dans le cadre du Conseil Justice et Affaires intérieures 
(JAI) en matière de coopération policière. Plusieurs pays 
ont alors conclu le Traité de Prüm. Ensuite, les pays plus 
réticents ont suivi et, enfi n, ce traité a été intégré dans 
le processus décisionnel européen du JAI. 

*
*     *
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De heer Koen Metsu (N-VA) is verontwaardigd over 
de wijze waarop sommige collega’s de problemen van 
de asielzoekers banaliseren en een totaal verkeerd 
beeld ophangen van de situatie waarin ze zich bevinden. 
Hij is ervan overtuigd dat het CGVS uitstekend werk le-
vert. Natuurlijk zijn er personen die misbruik trachten te 
maken van de asielprocedure en moet men beducht zijn 
voor pogingen van IS om Europa te infi ltreren. Dit neemt 
niet weg dat hij vertrouwen heeft in de selectieprocedu-
res en het professionalisme waarmee het CGVS tewerk 
gaat. Zij treden wel degelijk op tegen ongefundeerde 
aanvragen zoals blijkt uit het feit dat 3 500 personen 
gedwongen teruggestuurd werden. 

De heer Metsu roept de staatssecretaris op om er 
bij zijn collega’s op aan te dringen dat er werk wordt 
gemaakt van de “hotspots” voor id-controle die het 
mogelijk maken om de asielzoekers snel te identifi ceren 
zodat zij spoedig kunnen geholpen worden. 

Hij wil ook weten of er inmiddels al initiatieven 
werden genomen, onder meer ten aanzien van onze 
Staatsveiligheid, om de aldus verworven informa-
tie te delen.

*
*     *

De heer Paul-Olivier Delannois (PS) vraagt of de 
staatssecretaris de correcte cijfers kan geven van het 
aantal asielzoekers dat in Doornik zal moeten opgevan-
gen worden. Er circuleren immers uiteenlopende cijfers.

In het telefoongesprek dat de heer Delannois maan-
dagavond als burgemeester met de staatssecretaris 
had, werd het spreidingsplan voorgelegd, niet voor 
advies, wel ter informatie. 

Doornik wil graag zijn bijdrage leveren, maar de 
spreker meent toch dat de regering iets te snel tewerk 
is gegaan: het probleem werd vastgesteld en de lasten 
werden mathematisch verdeeld. Hij betwijfelt dat dit ook 
op humanitair vlak de beste oplossing is. 

700 vluchtelingen samenbrengen zou weleens pro-
blemen kunnen geven. Een betere spreiding van de 
asielzoekers, over alle gemeenten, ware een betere 
oplossing geweest. 

De heer Delannois vindt het jammer dat de sub-
sidies voor de LOI’s in het begin van dit jaar werden 
weggenomen. Het LOI van Doornik werkte op dat 
ogenblik op maximumcapaciteit en had gemotiveerde 
personeelsleden. 

M. Koen Metsu (N-VA) s’indigne de la manière dont 
certains collègues banalisent les problèmes des deman-
deurs d’asile et présentent une image totalement erro-
née de la situation de ces personnes. Il est convaincu 
que le CGRA fait très bien son travail. Il est évident que 
certaines personnes essaient d’abuser de la procédure 
d’asile et qu’il convient de se méfi er des tentatives de 
l’EI de s’infi ltrer en Europe. Cependant, il fait confi ance 
aux procédures de sélection et au professionnalisme du 
CGRA. Celui-ci s’oppose effectivement aux demandes 
non fondées comme en témoigne le retour forcé de 
3 500 personnes.

M. Metsu appelle le secrétaire d’État à insister auprès 
de ses collègues afi n que l’on s’attèle à l’établissement 
des “hotspots” de contrôle d’identité qui doivent per-
mettre d’identifi er rapidement les demandeurs d’asile 
afi n que ceux-ci puissent être promptement aidés.

Il demande également si des initiatives ont déjà été 
prises, notamment à l’égard de notre Sûreté de l’État, 
afi n de partager les informations ainsi obtenues.

*
*     *

M. Paul-Olivier Delannois (PS) demande si le secré-
taire d’État peut fournir des chiffres exacts concernant 
les demandeurs d’asile qui devront être accueillis 
à Tournai. On entend en effet circuler des chiffres 
divergents.

Lors de l’entretien téléphonique que M. Delannois 
a eu lundi soir en sa qualité de bourgmestre avec le 
secrétaire d’État, le plan de répartition a été présenté, 
non pour avis, mais pour information.

Tournai est tout à fait disposée à contribuer, mais 
l’intervenant estime que le gouvernement a agi dans la 
précipitation: le problème a été constaté et les charges 
ont été distribuées de manière mathématique. Il doute 
que cela constitue également la meilleure solution sur 
le plan humain.

Réunir 700 réfugiés pourrait un jour ou l’autre poser 
problème. Il aurait été préférable de mieux répartir les 
demandeurs d’asile entre toutes les communes.

M. Delannois regrette que les subsides des initiatives 
locales d’accueil (ILA) aient été supprimés en début 
d’année. L’ILA de Tournai travaillait alors au maximum 
de sa capacité et employait des agents motivés.
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Het lid merkt ook op dat niet iedereen het even goed 
voorheeft met de asielzoekers. Eens zij hun erkenning 
gekregen hebben valt er nog een lange weg af te leg-
gen en riskeren ze ten prooi te vallen aan koppelbazen 
en huisjesmelkers. Een betere spreiding zou dit risico 
zeker verminderen. 

Daarnaast merkt de spreker op dat het Vormingscen-
trum Logistiek van de kazerne Ruquoy in Doornik syste-
matisch gebruik maakt van het kwartier Saint-Jean om 
er 200 tot 300 studenten, onderofficieren en officieren 
in onder te brengen. Zal dat in de toekomst nog steeds 
het geval kunnen zijn?

*
*     *

De heer Benoit Hellings (Ecolo-Groen) herinnert er-
aan dat wanneer de asielzoeker aan de voorwaarden 
voldoet, asiel voor hem een recht is en geen gunst. De 
regering en de staatssecretaris dienen onder andere 
de Conventie van Genève toe te passen. Hoe kan die 
Conventie echter worden toegepast wanneer eerst 
2 500 opvangplaatsen werden geschrapt, die dan van-
daag opnieuw worden opengesteld?

De vorige regering is vanaf 2013 begonnen met de 
afschaffing van 2 500 opvangplaatsen. Individuele wo-
ningen zijn afgeschaft. Collectieve en bufferwoningen 
doken op. In feite is de opvangcapaciteit in België om 
budgettaire redenen afgebouwd. Het lid verwijst naar 
de algemene beleidsnota van de staatssecretaris voor 
het begrotingsjaar 2015 (DOC 54 0588/026).

De door de regering genomen maatregelen tonen 
volgens de spreker aan dat dit beleid van de regering 
en de staatssecretaris heeft gefaald. De staatssecretaris 
voor Asiel en Migratie is wellicht niet betrokken geweest 
bij de analyse van de veiligheidssituatie in Irak of Syrië; 
anders had hij voorbereid kunnen zijn op het groter aan-
tal vluchtelingen dat momenteel wordt opgetekend. Toen 
beslist werd om in Irak in te grijpen, hadden de spreker 
en andere leden van zijn fractie nochtans benadrukt dat 
tijdelijke bescherming, als aanvulling op de interventie 
op het terrein, moest wordt ingesteld. 

Ondertussen werd de hele sector van de opvang van 
asielzoekers ontmanteld: arbeidsovereenkomsten zijn 
verbroken en woonzones hebben een andere bestem-
ming gekregen. Het gebrek aan samenhang toont aan 
dat dit geen goed beleid is. De opvang onderbrengen 
in kazernes vloeit voort uit het feit dat de sector geen 
structuur meer heeft. 

Le membre fait également observer que tout le monde 
ne se préoccupe pas sincèrement des demandeurs 
d’asile. Une fois qu’ils sont reconnus, ils ont encore 
un long chemin à parcourir et risquent d’être la proie 
de pourvoyeurs de main-d’œuvre et de marchands de 
sommeil. Une meilleure répartition réduirait ce risque.

L’intervenant fait par ailleurs observer que le centre 
de formation logistique du quartier Ruquoy à Tournai 
utilise systématiquement le quartier Saint-Jean pour 
l’hébergement de 200 à 300 étudiants, sous-officiers 
et officiers. Pourra-t-il toujours en être ainsi à l’avenir?

*
*     *

M. Benoit Hellings (Ecolo-Groen) rappelle que l’asile, 
lorsque les conditions sont remplies par un deman-
deur, est dans son chef un droit et non une faveur. Le 
gouvernement et le secrétaire d’État ont pour fonction 
d’appliquer, entre autres, la Convention de Genève. 
Comment appliquer cette Convention en supprimant 
d’abord 2 500 places, pour les rouvrir aujourd’hui?

La suppression des 2 500 places a été initiée par 
le précédent gouvernement dès 2013. Des logements 
individuels ont été supprimés. Des logements collectifs 
et tampons sont apparus. Concrètement, la capacité 
d’accueil en Belgique a baissé, pour des raisons bud-
gétaires. Le membre se réfère à la note de politique 
générale du secrétaire d’État pour l’année budgétaire 
2015 (DOC 54 0588/026).

Les mesures prises par le gouvernement démontrent 
pour l’orateur l’échec de cette politique dans le chef du 
gouvernement et du secrétaire d’État. Le membre du 
gouvernement compétent pour l’Asile et la Migration n’a 
sans doute pas dû être associé à l’analyse de la situation 
sécuritaire en Irak ou en Syrie. Cette situation lui aurait 
sinon permis de prévoir l’augmentation du nombre de 
réfugiés actuellement enregistrée. Lorsque la décision 
a été prise d’intervenir en Irak, l ’orateur et d’autres 
membres de son groupe avaient pourtant souligné la 
nécessité d’ouvrir une protection temporaire, complé-
mentairement à l’intervention sur le terrain.

Entre-temps, tout le secteur de l’accueil des deman-
deurs d’asile a été déstructuré. Des contrats de travail 
ont été rompus. Des zones de logement ont été désaf-
fectées. Le manque de cohérence n’est pas un signe 
de bonne gestion. L’affectation de casernes est la 
conséquence de la déstructuration du secteur.
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Voorts betreurt het lid het wantrouwen van som-
migen tegenover vluchtelingen. De nabijheid van een 
opvangstructuur is geen grond voor overlast. Politici 
sloven zich echter uit om een verband te leggen tussen 
de aanwezigheid van vluchtelingen en een vermeende 
toename van criminaliteit. Lokale opvanginitiatieven 
werden genomen om het vertrouwen van de bevolking 
te winnen. Die initiatieven waren echter niet succesvol 
en sommige werden al onder de vorige regeerperiode 
opgedoekt. Kan de huidige opvangcrisis niet worden 
aangegrepen om die projecten opnieuw op te starten?

III. — ANTWOORDEN 

De staatssecretaris is verheugd dat het parlementaire 
debat over de beslissingen van de regering inzake asiel 
en migratie wordt gevoerd, en wenst in te gaan op de 
vragen die betrekking hebben op het beleidsdomein 
Asiel en Migratie. Wat betreft de geopolitieke context 
van de discussie verwijst hij naar de bevoegdheden van 
de eerste minister en van de ministers van Buitenlandse 
Zaken en Ontwikkelingssamenwerking.

1. De recente sluiting van opvangplaatsen

Enkele parlementsleden hebben de eerdere rege-
ringsbeslissingen over het sluiten van een aantal op-
vangplaatsen in vraag gesteld. Waarom werd de huidige 
situatie, gelet op de stelregel “gouverner, c’est prévoir”, 
niet voorzien? De staatssecretaris merkt op dat tijdens 
de periode tussen december 2011 en september 2014, 
en dus vóór het aantreden van de huidige regering, niet 
minder dan 5 433 opvangplaatsen werden gesloten. De 
huidige regering heeft tot nu toe ongeveer 2 000 op-
vangplaatsen geschrapt.

Het spreekt voor zich dat in budgettair moeilijke 
tijden geen opvangplaatsen worden bekostigd die op 
dat ogenblik niet nodig zijn. Het is ook logisch dat een 
evenwicht wordt gezocht tussen de beschikbare capa-
citeit en de instroom van het aantal asielzoekers. Een 
bezettingsgraad die lager ligt dan 70 procent is in het 
licht daarvan niet optimaal. Het bovenvermelde cijfer 
toont aan dat ook de regering-Di Rupo die visie deelde. 
Toen reeds werd gekozen voor een afbouw van de op-
vangplaatsen, en tegelijk werd een buffercapaciteit van 
2 000 plaatsen voorzien die in geval van een verhoogde 
instroom snel kon worden aangesproken. Die verhoogde 
instroom is thans een feit, en alle bufferplaatsen worden 
bijgevolg geopend. Toch zal ook die buffer niet volstaan.

De kritiek dat het niet aangewezen was opvangplaat-
sen te sluiten omwille van de internationale context is 

Le membre regrette la méfi ance de certains par rap-
port aux réfugiés. Le voisinage d’une structure d’accueil 
n’est pas une cause de désagréments. Des respon-
sables politiques s’échinent toutefois à tracer un lien 
entre la présence de réfugiés et une prétendue montée 
de la criminalité. Des initiatives locales d’accueil avaient 
été menées pour accroître la confi ance de la population. 
Ces initiatives n’ont toutefois pas été couronnées de 
succès et certaines furent démantelées, déjà sous la 
précédente législature. La présente crise de l’accueil 
ne fournit-elle pas l’occasion de relancer ces projets?

III. — RÉPONSES

Le secrétaire d’État se réjouit que les décisions du 
gouvernement en matière d’asile et de migration soient 
débattues au Parlement et souhaite répondre aux ques-
tions concernant la politique de l’asile et de la migration. 
Concernant le contexte géopolitique de la discussion, 
il renvoie aux compétences du premier ministre et des 
ministres chargés des Affaires étrangères et de la 
Coopération au Développement. 

1. Fermeture récente de places d’accueil

Plusieurs parlementaires ont remis en cause les déci-
sions prises antérieurement par le gouvernement en vue 
de la fermeture d’un certain nombre de places d’accueil. 
Pourquoi la situation actuelle n’a-t-elle pas été prévue 
conformément au principe “gouverner, c’est prévoir”? 
Le secrétaire d’État fait observer qu’entre décembre 
2011  et septembre 2014, et donc avant l ’investiture 
du gouvernement actuel, pas moins de 5 433 places 
d’accueil ont été fermées. Le gouvernement actuel a, 
pour sa part, supprimé environ 2 000 places d’accueil 
jusqu’à présent.

Il va sans dire que lorsque le contexte budgétaire est 
difficile, on s’abstient de fi nancer des places d’accueil 
non indispensables au moment envisagé. Il est éga-
lement logique de rechercher un équilibre entre la 
capacité disponible et l’afflux de demandeurs d’asile. 
Dans ce contexte, un taux d’occupation inférieur à 70 % 
n’est pas optimal. Le chiffre susmentionné montre que 
le gouvernement Di Rupo Ier partageait également cette 
vision. En son temps, il a choisi de réduire les places 
d’accueil tout en prévoyant une capacité tampon de 
2  000  places, qui pouvait être mobilisée rapidement 
en cas d’accroissement de l’afflux. Cet afflux accru 
est aujourd’hui une réalité et toutes les places tampon 
sont donc ouvertes. Pourtant, cette réserve ne suffira 
pas non plus. 

La critique qui consiste à dire qu’il n’était pas indi-
qué de fermer certaines places d’accueil en raison du 
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veeleer kort door de bocht. De geopolitieke context 
is reeds vele jaren zeer slecht in de reeds genoemde 
landen, en het aantal vluchtelingen evenzeer al jaren-
lang torenhoog. Het is dus louter een zaak van goed 
en efficiënt bestuur dat opvangcapaciteit die gedurende 
een bepaalde tijd niet wordt aangesproken niet blijvend 
wordt bekostigd. Er werd bovendien een buffercapaciteit 
voorzien. Het is al te eenvoudig om achteraf de analyse 
te maken van de grootte van de nodige buffercapaci-
teit. De bufferplaatsen worden ingezet en er wordt een 
actualisering gemaakt van de noden. Tegen september 
2015 zullen alle 2 000 bufferplaatsen geopend zijn. Die 
zullen echter meteen volledig opgebruikt zijn. 

Het klopt dat alle collectieve LOI’s werden gesloten. 
De staatssecretaris neemt akte van het feit dat het 
collectieve LOI in Doornik op de korte termijn opnieuw 
operationeel kan zijn. 

2. Het centrum in Holsbeek

Wat betreft de eerdere sluiting van het terugkeercen-
trum in Holsbeek, dient te worden benadrukt dat het 
er ging om een open terugkeercentrum dat door DVZ 
werd uitgebaat. Er verbleven dus mensen van wie de 
asielaanvraag was afgewezen. 

Het centrum wordt dezer dagen geopend, maar 
ditmaal als opvangcentrum voor NBMV. Het centrum 
krijgt dus een andere functie en ontvangt een geheel 
andere doelgroep. Bovendien wordt het uitgebaat door 
het Rode Kruis.

Aan de functie van het gebouw als open terugkeer-
centrum werd een einde gesteld omdat het niet langer 
functioneerde waarvoor het was bedoeld: er keerde 
nagenoeg niemand meer terug naar het land van her-
komst. Tegelijkertijd bestond er sociale onrust in enkele 
gesloten terugkeercentra, waar stakingsaanzeggingen 
waren ingediend omwille van problemen met de per-
soneelsbezetting. Bijgevolg werd in overleg met de 
regering beslist het centrum in Holsbeek te sluiten en 
het personeel over te plaatsen naar de andere centra 
om daar de sociale rust te doen weerkeren. Die beslis-
sing was er dus op gericht om ook tijdens de zomer van 
2015 de verwijderingen goed te laten verlopen, maar had 
geen enkel verband met de asielinstroom. Beide zaken 
moeten dus goed worden onderscheiden. 

Het gebouw in Holsbeek werd door de aankoop tij-
dens de regering-Di Rupo I een overheidsgebouw en is 
dus in handen van de Regie der Gebouwen. Gelet op 
de huidige leegstand en de zoektocht naar capaciteit is 
het dus niet meer dan logisch dat het gebouw, gelet op 

contexte international est assez simpliste. Le contexte 
géopolitique est déplorable depuis de nombreuses 
années déjà dans les pays précités et le nombre de 
réfugiés est également gigantesque depuis longtemps. 
Ne pas avoir continué à fi nancer une capacité d’accueil 
non sollicitée pendant un certain temps est donc tout 
simplement une preuve de bonne administration. Du 
reste, une capacité tampon avait été prévue. Il est éga-
lement trop facile d’analyser l’ampleur de la capacité 
tampon nécessaire après coup. Les places tampon 
sont mises en service et les besoins font l’objet d’une 
actualisation. D’ici à septembre 2015, les 2 000 places 
d’accueil seront ouvertes, mais elles seront immédia-
tement utilisées. 

Il est exact que toutes les ILA collectives ont été fer-
mées. Le secrétaire d’État prend note du fait que l’ILA 
collective de Tournai peut être à nouveau opérationnelle 
à court terme.

2. Centre de Holsbeek

En ce qui concerne la fermeture antérieure du centre 
de retour de Holsbeek, force est de souligner qu’il 
s’agissait d’un centre ouvert de retour exploité par l’OE. 
Il hébergeait donc des personnes déboutées.

Le centre sera rouvert ces jours-ci, mais cette fois en 
tant que centre d’accueil de MENA. Le centre aura donc 
une autre fonction et accueillera un public totalement 
différent. En outre, il sera exploité par la Croix-Rouge.

Il a été mis fi n à la fonction du bâtiment en tant que 
centre ouvert de retour, dès lors que le fonctionnement 
du centre ne répondait plus à son objectif: pratiquement 
personne ne retournait encore dans son pays d’ori-
gine. Des tensions sociales sont apparues, au même 
moment, dans certains centres fermés de retour, où 
des préavis de grève ont été déposés en raison de pro-
blèmes d’effectifs. La décision a dès lors été prise, en 
concertation avec le gouvernement, de fermer le centre 
de Holsbeek et de muter le personnel dans les autres 
centres afi n d’y rétablir la paix sociale. Cette décision 
visait donc à également assurer le bon déroulement 
des éloignements durant l’été 2015, mais n’avait aucun 
rapport avec l’afflux de demandes d’asile. Il convient de 
bien faire la distinction entre les deux éléments.

Devenu bâtiment public par suite de son acquisi-
tion sous le gouvernement Di Rupo  Ier, le bâtiment à 
Holsbeek appartient donc à la Régie des bâtiments. 
Compte tenu de l’inoccupation actuelle du bâtiment et 
de la recherche de capacité, il n’est que logique que, 
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zijn vorige functie, wordt aangesproken voor de opvang 
van asielzoekers.

Samengevat kan men stellen dat de recente sluiting 
van het gebouw Holsbeek als open terugkeercentrum 
en de huidige opening ervan als opvangcentrum juiste 
en gedragen beslissingen van de regering zijn.

3. De opening van legerkazernes

De staatssecretaris licht toe dat hij overleg heeft 
gepleegd met de minister van Landsverdediging om 
na te gaan welke legerkazernes in aanmerking kunnen 
komen voor de opvang van asielzoekers. De minister 
van Landsverdediging heeft een lijst van zeven mo-
gelijke kazernes opgesteld. De staatssecretaris heeft 
vervolgens onderzocht welke van die gebouwen snel 
kunnen worden ingezet. Er is dus geenszins sprake van 
communautaire criteria bij het maken van die keuze. 
Bovendien heeft de eerste minister het dossier steeds 
van nabij opgevolgd. 

De staatssecretaris heeft vervolgens contact opgeno-
men met de burgemeesters van de gemeenten waar een 
kazerne in gebruik zou worden genomen. Een dergelijke 
communicatie heeft tijdens de asielcrisis van 2010 niet 
plaatsgevonden. De bedoeling van die communicatie 
was de kennisgeving van de opening van de opvang-
plaatsen, en niet de vraag om toestemming. Gelet op 
de gemengde reacties in hoofde van de burgemeesters 
zou het op grond van toestemmingen van de betrokken 
schepencolleges en gemeenteraden immers niet mo-
gelijk zijn de nodige 2 500 opvangplaatsen te openen.

Over de concrete cijfers wordt op dit ogenblik nog 
steeds overleg gepleegd met Defensie. Dat is dus 
eveneens het geval voor Doornik. De minister van 
Landsverdediging zal een beslissing nemen over het 
verblijf van de militairen in het kwartier Saint-Jean. 
Tijdens de verdere overlegmomenten zullen derge-
lijke punten zeker worden besproken en een beslis-
sing krijgen.

4. Het vervolgtraject na de opvang

Wat betreft de vragen over de te zetten stappen nadat 
de asielzoekers een opvangplaats is toegewezen, legt 
de staatssecretaris uit dat het voor zich spreekt dat er 
overleg komt met de deelstaten. Ook minister Borsus zal 
op grond van zijn bevoegdheid voor Maatschappelijke 
Integratie bij dat overleg worden betrokken. 

Het is logisch dat een hoog aantal erkende kandidaat-
vluchtelingen een impact heeft op het beleid en het 

vu son ancienne fonction, ce bâtiment soit utilisé pour 
l’accueil de demandeurs d’asile.

En résumé, la récente fermeture du bâtiment de 
Holsbeek en tant que centre ouvert de retour et sa 
réouverture actuelle en tant que centre d’accueil consti-
tuent des décisions justes et soutenues de la part du 
gouvernement.

3. Ouverture de casernes militaires

Le secrétaire d’État précise qu’il s’est concerté avec 
le ministre de la Défense afi n d’identifi er les casernes 
militaires qui pourraient convenir pour accueillir des 
demandeurs d’asile. Le ministre de la Défense a dressé 
une liste de sept casernes potentielles. Le secrétaire 
d’État a ensuite vérifi é quels bâtiments pouvaient être 
rapidement opérationnels. Aucun critère communau-
taire n’est donc intervenu dans la fi xation de ce choix. 
En outre, le premier ministre a toujours suivi le dos-
sier de près.

Le secrétaire d’État a ensuite pris contact avec les 
bourgmestres des communes concernées. Cette com-
munication n’a pas eu lieu lors de la crise de l’asile de 
2010. La communication visait à notifi er l’ouverture des 
places d’accueil, et ne constituait pas une demande 
d’autorisation. Eu égard aux réactions mitigées des 
bourgmestres, il ne serait pas possible, en effet, d’ouvrir 
les 2 500 places d’accueil nécessaires sur la base des 
autorisations des collèges d’échevins et des conseils 
communaux concernés.

Les chiffres concrets font encore toujours l ’objet 
d’une concertation avec la Défense. C’est donc éga-
lement le cas pour la ville de Tournai. Le ministre de la 
Défense statuera sur l’hébergement des militaires dans 
le quartier Saint-Jean. Ces points seront certainement 
débattus et feront l’objet de décisions au cours des 
concertations ultérieures. 

4. Parcours post-accueil 

En ce qui concerne les questions relatives aux me-
sures à prendre après l’attribution d’une place d’accueil 
au demandeur d’asile, le secrétaire d’État explique qu’il 
va de soi qu’une concertation aura lieu avec les entités 
fédérées. Le ministre Borsus sera également associé à 
cette concertation dès lors qu’il a l’Intégration sociale 
dans ses attributions. 

Il est logique que l’augmentation du nombre de can-
didats réfugiés se répercute sur la politique et le budget 
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budget van de deelstaten. Een erkende kandidaat-vluch-
teling is in Vlaanderen bijvoorbeeld inburgeringsplichtig. 

De eerste bekommernis is thans echter de zorg dat 
eenieder die daar recht op heeft bed, bad en brood 
wordt aangeboden. Niettemin zal op korte termijn op 
informele wijze overleg plaatsvinden met de deelstaten 
over onder meer het integratietraject en het woonbeleid.

5. Slapen op straat

De staatssecretaris betreurt de karikaturale beeld-
vorming rond mensen die de nacht op straat moeten 
doorbrengen. Op dit ogenblik slaapt geen enkele 
asielzoeker op straat. Elke persoon die in ons land asiel 
heeft aangevraagd, heeft totnogtoe een opvangplaats 
toegewezen gekregen. 

Het probleem op het terrein bestaat er echter in dat 
op maandag het aantal personen dat een asielaanvraag 
wenst in te dienen zeer hoog is, waardoor de capaciteit 
van de wachtzaal soms niet volstaat. Om die reden krijgt 
een aantal mensen een oproepingsdocument om zich 
later opnieuw aan te dienen. De staatssecretaris werd 
daarvan op de hoogte gesteld, en heeft aan DVZ de 
instructie gegeven dat die termijn maximaal één dag 
zou bedragen.

Bovendien krijgen mensen uit kwetsbare doelgroepen 
– bv. mensen met een handicap, ouderen en gezinnen 
met kinderen – voorrang bij de behandeling indien er 
een overschrijding is van de capaciteit in de wachtzaal. 
Zij dienen dus in geen geval een dag te wachten. 

De staatssecretaris wenst na te denken over een 
mogelijke verhoging van de capaciteit, maar hamert 
tegelijk op het belang van het nauwgezet noteren van 
de asielaanvragen en het correcte verloop van het 
intakegesprek. Dat is ook in het belang van de asiel-
aanvrager zelf. Bovendien moet de werklast voor de 
betrokken ambtenaren draaglijk zijn. Inmiddels werden 
vier bijkomende ambtenaren ingezet, en lopen nog vier 
andere vacatures via Selor. 

In verband met het slapen op straat wijst de staats-
secretaris er voorts op dat asielzoekers die op vrijdag-
avond in ons land aankomen, reeds jarenlang gedu-
rende drie opeenvolgende nachten – zijnde het gehele 
weekend – op zichzelf zijn aangewezen. Nochtans werd 
die praktijk nog nooit in vraag gesteld.

des entités fédérées. En Flandre, par exemple, tout can-
didat réfugié est soumis à une obligation d’intégration. 

Aujourd’hui, toutefois, la première préoccupation est 
d’offrir le gîte et le couvert à toute personne qui y a droit. 
Cependant, à court terme, une concertation informelle 
interviendra avec les entités fédérées. Celle-ci portera 
notamment sur le parcours d’intégration et la politique 
du logement. 

5. Dormir dans la rue 

Le secrétaire d’État déplore la présentation caricatu-
rale selon laquelle certaines personnes doivent passer 
la nuit dans la rue. À ce stade, aucun demandeur d’asile 
ne dort dans la rue. Jusqu’à présent, en Belgique, tous 
les demandeurs d’asile ont pu bénéfi cier d’une place 
d’accueil. 

Le problème qui se pose toutefois sur le terrain 
découle du fait que les candidats à une demande d’asile 
sont très nombreux le lundi, de sorte que la capacité de 
la salle d’accueil est parfois insuffisante. C’est pourquoi 
certains reçoivent une convocation les invitant à se 
représenter ultérieurement. Le secrétaire d’État en a 
été informé et a donné des instructions à l’Office des 
étrangers afi n que ce délai n’excède pas un jour. 

En outre, les personnes des groupes cibles vulné-
rables — par exemple les personnes handicapées, les 
personnes âgées et les familles avec enfants — bénéfi -
cient d’un traitement prioritaire en cas de dépassement 
de la capacité de la salle d’attente. Ces personnes 
ne doivent donc en aucun cas attendre durant toute 
une journée.

Le secrétaire d’État souhaite réfl échir à une éven-
tuelle extension de la capacité, tout en insistant 
sur l ’importance de l ’enregistrement minutieux des 
demandes d’asile et du déroulement correct de l’entre-
tien d’information. Ce serait également dans l’intérêt 
du demandeur d’asile même. En outre, la charge de 
travail doit être supportable pour les agents concernés. 
Dans l’intervalle, quatre agents supplémentaires ont 
été affectés et quatre autres vacances d’emploi sont 
traitées par le Selor.

En ce qui concerne les nuits passées en rue, le 
secrétaire d’État fait par ailleurs observer que cela fait 
de nombreuses années que les demandeurs d’asile qui 
arrivent dans notre pays le vendredi soir sont livrés à 
eux-mêmes pendant trois nuits consécutives — à savoir 
tout le week-end. Cette pratique n’a pourtant jamais été 
remise en question.
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De staatssecretaris gaat bijgevolg niet akkoord met 
de stelling dat de geschetste gang van zaken het bewijs 
levert van een gefaald opvangmodel.

6. De uitstroom

Het is evident dat ook de uitstroom van afgewezen 
asielzoekers een belangrijk aandachtspunt blijft. Er 
bestaat thans een tienpuntenplan over de vrijwillige 
terugkeer waar Fedasil rond werkt. Er komt onder meer 
ook een aantal open terugkeerplaatsen in het Klein 
Kasteeltje. 

7. De timing

Op maandag 10 augustus 2015 waren ongeveer dui-
zend bufferplaatsen geopend. De dag daarna werden 
door Ciré tussen de 300 en de 400 bijkomende plaatsen 
opengesteld. In de daaropvolgende dagen zal ook de 
rest van de bufferplaatsen operationeel zijn. Enkel voor 
de beschikbare plaatsen bij de OCMW’s is iets meer 
tijd nodig. 

Het gebouw in Holsbeek is, zoals eerder gesteld, een 
overheidsgebouw en zal nog in de loop van de maand 
augustus functioneel zijn. 

Daarnaast wenst de staatssecretaris ook de leger-
kazernes zo snel mogelijk te openen. Hij wenst zich 
daarover niet vast te pinnen op een concrete kalender, 
om te vermijden dat het debat zich zou toespitsen op 
het al dan niet naleven van de vooropgestelde data. 

8. De openbare aanbesteding

De openbare aanbesteding loopt nog niet. Het is 
de intentie van de staatssecretaris om het dossier op 
28 augustus 2015 aan de Ministerraad voor te leggen. Er 
bestaat reeds een principieel akkoord over in de schoot 
van de regering.

Het gaat over een aanbesteding van 10 000 plaatsen. 
Die aanbesteding wordt opengesteld voor eenieder, 
en is dus niet exclusief voor private spelers. Ook be-
staande opvangpartners kunnen mee kandideren naar 
de opdracht.

Heel wat andere landen maken van de techniek 
gebruik voor de organisatie van de opvang van asiel-
zoekers. Het is dus geen nieuw idee. De heer De 
Vriendt wees op Duitsland, en op de mistoestanden 
die daar aan het licht zijn gekomen. Uiteraard is waak-
zaamheid steeds geboden. Om die reden voorziet de 
openbare aanbesteding ook heel wat elementen inzake 
kwaliteitscontrole.

Le secrétaire d’État conteste dès lors la thèse selon 
laquelle les faits évoqués prouvent l’échec du modèle 
d’accueil en vigueur.

6. Flux sortant

Il est évident que le fl ux sortant de demandeurs 
d’asile déboutés continue de retenir l’attention. Il existe 
actuellement un plan d’action en dix points sur le retour 
volontaire qui est appliqué par Fedasil. En outre, des 
places ouvertes de retour seront notamment créées au 
Petit Château. 

7. Calendrier

Le lundi 10 août 2015, près de mille places tampons 
étaient ouvertes. Le lendemain, le Ciré a ouvert de 300 à 
400 places supplémentaires. Les autres places tampons 
seront, elles aussi, opérationnelles dans le courant des 
jours suivants. Seules les places disponibles auprès des 
CPAS demandent un peu plus de temps.

Ainsi qu’il a déjà été indiqué, le bâtiment situé à 
Holsbeek est un bâtiment public qui sera fonctionnel 
dans le courant du mois d’août.

Le secrétaire d’État souhaite par ailleurs également 
ouvrir les casernes militaires dans les meilleurs délais. Il 
ne tient pas à se fi xer un calendrier concret à ce propos 
afi n d’éviter que le débat ne se focalise sur le respect 
ou non des dates prévues.

8. Appel d’offres 

L’appel d’offres n’a pas encore démarré. Le secré-
taire d’État a l ’intention de soumettre le dossier au 
Conseil des ministres le 28 août 2015. Il existe déjà un 
accord de principe à ce sujet au sein du gouvernement. 

L’appel d’offres porte sur 10 000 places. Il est ouvert 
à tout un chacun et n’est donc pas réservé exclusive-
ment aux opérateurs privés. Les partenaires actuels de 
l‘accueil peuvent également se porter candidats. 

De nombreux autres pays ont recours à cette 
technique pour organiser l ’accueil des demandeurs 
d’asile. L’idée n’est donc pas neuve. M.  De Vriendt 
cite l’exemple de l’Allemagne et des abus qui y ont été 
révélés. La vigilance est bien sûr toujours de mise. C’est 
pourquoi l’appel d’offres comporte également de très 
nombreux éléments relatifs au contrôle de la qualité. 
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Het spreekt voor zicht dat een procedure van open-
bare aanbesteding heel wat tijd in beslag neemt. Het 
is dus geen oplossing op de heel korte termijn voor de 
huidige verhoogde instroom. 

9. Extra personeel

Er zal heel wat bijkomend personeel aangeworven 
door het Rode Kruis/Croix Rouge en de andere opvang-
partners. In totaal gaat het ongeveer om 200 vacatures. 

Het staat dus vast dat er heel wat personeel bijkomt 
om de asielzoekers te begeleiden. 

10. De Europese Unie

Het klopt dat de Europese Unie op een aantal vlak-
ken tekort is geschoten. Tegelijk heeft de EU op een 
aantal punten zeer snel gehandeld. Zo werden de mid-
delen voor de operatie Triton op de Middellandse Zee 
verdrievoudigd. Sedertdien sterven heel wat minder 
vluchtelingen op de Middellandse Zee, ook al blijft elk 
slachtoffer er een te veel. Dat laatste voorkomen blijft 
voorlopig een onmogelijke opdracht. Daarvoor is het 
aantal vluchtelingen te hoog, is de Middellandse Zee te 
groot en zijn de methodes van de mensensmokkelaars 
te driest.

De middelen van de Europese Unie staan ter beschik-
king van de marines van de verschillende EU-lidstaten, 
waaronder de Belgische Godetia. Het inzetten van de 
marineschepen werd beslist op de crisisvergaderingen 
van de Europese regeringsleiders. Het morele faillis-
sement van de Europese Unie geldt dus in geen geval 
voor de reddingsoperaties op zee. 

De aanpak van de situatie na de redding van de 
bootvluchtelingen –  de eerste opvang, registratie en 
spreiding – is daarentegen een ander verhaal. Die situ-
atie is wel problematisch. België heeft steeds te kennen 
te geven ook op dat punt zijn verantwoordelijkheid te 
willen opnemen. 

Het is tevens opmerkelijk dat het net de landen zijn die 
nu al goed zijn voor 70 procent van alle asielaanvragen, 
die het aanbod doen om verdere stappen te zetten en 
mee te stappen in het vervolgverhaal. De landen die 
weigerachtig staan zijn dus zij die nu al weinig asiel-
aanvragen te verwerken krijgen. Het concept van de 
versterkte samenwerking biedt de voortrekkers geen 
enkele waarborg dat de andere landen vroeg of laat ook 
hun verantwoordelijkheid zullen opnemen. 

Il va sans dire qu’une procédure d’appel d’offres 
prend beaucoup de temps. Par conséquent, elle n’offre 
aucune solution pour résoudre l’augmentation actuelle 
de l’afflux à très court terme. 

9. Personnel supplémentaire

La Croix-Rouge / Rode Kruis et les autres parte-
naires de l’accueil procéderont à de nombreux enga-
gements supplémentaires. Au total, il s’agira de près 
de 200 postes. 

Il est donc certain que les effectifs destinés à l’accom-
pagnement des demandeurs d’asile seront considéra-
blement renforcés. 

10. Union européenne

Il est exact que, dans certains domaines, l’Union 
européenne n’a pas été à la hauteur de la situation. 
Cependant, elle a agi rapidement sur une série de 
points. Par exemple, les moyens alloués à l’opération 
Triton menée en Méditerranée ont été triplés. Depuis, 
le nombre de réfugiés qui périssent en Méditerranée 
a fortement diminué, même si toute victime reste une 
victime de trop. Pour l’instant, éviter les victimes reste 
une mission impossible au regard des masses de réfu-
giés, de la taille de la Méditerranée et de l’audace des 
méthodes utilisées par les trafi quants d’êtres humains. 

Les moyens de l’Union européenne sont à la dis-
position des marines des différents États membres 
de l’Union, dont fait partie le navire belge, le Godetia. 
L’engagement des navires de la marine a été décidé au 
cours des réunions de crise des chefs de gouvernement 
européens. La faillite morale de l’Union européenne 
ne s’applique donc en aucun cas aux opérations de 
sauvetage en mer. 

En revanche, il n’en va pas de même en ce qui 
concerne la gestion de la situation après le sauvetage 
des réfugiés en mer: premier accueil, enregistrement et 
répartition. La situation est problématique. La Belgique 
a toujours indiqué qu’elle souhaitait également assumer 
ses responsabilités sur ce plan-là aussi.

On observera également que ce sont précisément les 
pays qui enregistrent déjà 70 % des demandes d’asile 
qui se proposent d’aller de l’avant et de participer au 
suivi. Les pays réticents sont donc ceux qui traitent 
déjà peu de demandes d’asile. L’idée de la coopération 
renforcée n’offre aucune garantie aux pionniers que, tôt 
ou tard, les autres pays assumeront, eux aussi, leurs 
responsabilités.
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De federale regering heeft zich alvast tot doel gesteld 
om het genoemde quotum voor ons land te behalen. 
Die constructieve houding is een krachtig signaal 
naar de andere Europese landen, en in het bijzonder 
naar Italië en Griekenland. Voor hervestiging werd het 
vooropgestelde quotum reeds overschreden. Voor de 
overplaatsing van een aantal personen vanuit Italië en 
Griekenland werd daarnaast al een hele weg afgelegd. 
De staatssecretaris benadrukt tevens dat een aantal 
landen, dat aanvankelijk elke samenwerking weigerde, 
zich in tussentijd wel bereid heeft getoond bepaalde 
engagementen aan te gaan. 

Er zal een nieuwe bijeenkomst van de EU-landen 
plaatsvinden in het najaar, met de ambitie om dan 
een akkoord te bereiken over de herplaatsing van 
60  000  personen. Het Luxemburgse voorzitterschap 
rekent alvast op het welslagen van die vergadering. 

De keerzijde voor de engagementen inzake herplaat-
sing is dat Italië en Griekenland de registratieprocedure 
bij aankomst correct en nauwgezet naleven. De staats-
secretaris hoopt op dat punt, mede in het licht van de 
opening van de hotspots, op korte termijn belangrijke 
stappen zullen worden gezet.

IV. — REPLIEKEN

De heer Willy Demeyer (PS) benadrukt dat hij geens-
zins communautaire argumenten vermoedt bij de keuze 
van de legerkazernes. Hij wenst enkel vraagtekens te 
plaatsen bij de capaciteit van sommige kazernes in het 
licht van de cijfers die naar voren worden geschoven. 
Zo kan de kazerne in Luik geen veilige omgeving bie-
den voor het aantal asielzoekers dat aan die kazerne 
zou worden toegewezen. Dat neemt niet weg dat de 
spreker openstaat voor een sereen debat over de 
mogelijkheden. 

Ten tweede wenst de fractie van de spreker vooral 
op te roepen tot voldoende aandacht voor de fase na 
de erkenning van de kandidaat-vluchtelingen. Wat dient 
er op dat ogenblik te gebeuren en hoe zullen de andere 
beleidsniveaus bij hun integratieopdracht worden onder-
steund door de federale overheid?

*
*     *

Mevrouw Monica De Coninck (sp.a) informeert in 
welke mate de OCMW’s en de LOI’s zullen kunnen 
worden ingeschakeld. Welke vergoedingen zullen zij 
voor hun prestaties ontvangen? Tevens wijst zij op het 

Le gouvernement fédéral s’est déjà fi xé pour objectif 
d’atteindre le quota cité pour notre pays. Cette attitude 
constructive constitue un signal fort à l’adresse des 
autres pays européens, en particulier de l’Italie et de 
la Grèce. En ce qui concerne la réinstallation, le quota 
prévu est déjà dépassé. Pour ce qui est du transfert de 
certaines personnes d’Italie et de Grèce, un long chemin 
a déjà été parcouru. Le secrétaire d’État souligne éga-
lement que certains des pays qui refusaient initialement 
toute coopération se sont entre-temps montrés disposés 
à prendre certains engagements.

Une nouvelle réunion des pays de l’UE aura lieu 
en automne, l ’ambition étant d’arriver à un accord 
sur la relocalisation de 60  000  personnes. La prési-
dence luxembourgeoise compte déjà sur la réussite de 
cette réunion.

La contrepartie de ces engagements en matière de 
relocalisation est que l’Italie et la Grèce respectent 
correctement et minutieusement la procédure d’enre-
gistrement à l’arrivée. Le secrétaire d’État espère que 
d’importants progrès seront réalisés à court terme dans 
ce domaine, notamment à la lumière de l’ouverture 
des hotspots.

IV. — RÉPLIQUES

M. Willy Delmeyer (PS) souligne qu’il ne suspecte 
aucun argument communautaire dans le choix des 
casernes militaires. Il souhaite uniquement émettre des 
interrogations sur la capacité de certaines casernes à la 
lumière des chiffres qui ont été avancés. Par exemple, la 
caserne de Liège ne peut pas accueillir en toute sécurité 
tous les demandeurs d’asile qui lui seraient attribués. Il 
n’en demeure pas moins que l’intervenant se dit ouvert 
à un débat serein sur les possibilités envisageables.

Ensuite, le groupe de l’intervenant souhaite principa-
lement inviter les parties prenantes à être suffisamment 
attentives à la phase qui suit la reconnaissance des 
candidats réfugiés. Que doit-il advenir à ce moment-
là? Et comment les autres niveaux de pouvoir seront-
ils soutenus par l’autorité fédérale dans leur mission 
d’intégration?

*
*     *

Mme  Monica De Coninck (sp.a) demande dans 
quelle mesure les CPAS et les ILA pourront être mis 
à contribution. Quelles indemnités recevront-ils pour 
leurs prestations? En outre, l’intervenante souligne qu’il 
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belang van de zoektocht naar duurzame oplossingen 
rond integratie, en dat in samenwerking met de deelsta-
ten. Een gebrek aan aandacht voor integratie vormt im-
mers een voedingsbodem voor tegenstand en racisme.

*
*     *

De heer Wouter De Vriendt (Ecolo-Groen) geeft aan 
net als de heer Dewael te willen pleiten voor het opne-
men van een voortrekkersrol, en de landen die verdere 
engagementen wensen op te nemen te verzamelen in 
een gestructureerd overleg. Indien de Europese con-
sensus uitblijft, moet men durven zoeken naar andere 
oplossingen. Ook op andere gebieden, zoals op het 
vlak van defensie en de monetaire unie, is dat gebeurd.

Voor de spreker heeft het nieuwe opvangmodel ge-
faald nog voor het werd uitgerold. De beslissingen van 
de staatssecretaris tonen dat aan. De besparingen in 
de opvang moeten thans worden teruggeschroefd, en 
dat op basis van gegevens die reeds beschikbaar waren 
op het ogenblik van het voorstellen van de algemene 
beleidsnota.

De kandidaturen voor de openbare aanbesteding 
worden verwacht tegen uiterlijk 31 augustus 2015 om 
16 uur. Het gaat dus vrij snel. Aangezien de methode 
een primeur is voor België, vraagt de heer De Vriendt 
om de nodige omzichtigheid aan de dag te leggen. Hoe 
dan ook is het wrang dat eerder bestaande structuren 
werden afgebouwd, om in de toekomst in zee te gaan 
met private partners zonder enige ervaring.

De mensen die op straat slapen zijn dan wel geen 
asielzoekers in procedure, het gaat nog steeds om 
oorlogsvluchtelingen. De staatssecretaris is niet ver-
antwoordelijk voor het feit dat de wachtzalen van DVZ 
tijdens het weekend gesloten zijn en op dat ogenblik 
dus geen gesprekken worden afgenomen. Hij is dat wel 
indien de registratie niet kan gebeuren op een maandag, 
wanneer de kantoren geopend zijn. Hij heeft inmiddels 
drie weken de tijd gehad om een oplossing te vinden. 

*
*     *

De heer Francis Delpérée (cdH) hoopt dat tijdens 
de vervolgdebatten alsnog de nodige informatie en de 
antwoorden op zijn vragen zullen worden aangereikt.

*
*     *

importe de rechercher des solutions durables en matière 
d’intégration en collaboration avec les entités fédérées. 
Se désintéresser de l’intégration revient à alimenter le 
terreau de l’opposition et du racisme.

*
*     *

M.  Wouter De Vriendt (Ecolo-Groen) affirme sa 
volonté de plaider, à l’instar de M. Dewael, pour que la 
Belgique fasse œuvre de pionnier et que les pays qui 
souhaitent s’engager davantage se rassemblent dans 
une concertation structurée. Si le consensus européen 
se fait attendre, il faut oser chercher d’autres solutions, 
comme ce fut également le cas dans d’autres domaines, 
tels que la défense et l’union monétaire. 

Pour l’intervenant, le nouveau modèle d’accueil a 
échoué avant même d’avoir été déployé. Les déci-
sions du secrétaire d’État le prouvent. Les économies 
réalisées en matière d’accueil doivent être aujourd’hui 
réduites sur la base des données qui étaient disponibles 
au moment de la présentation de la note de politique 
générale. 

Les candidatures à l’appel d’offres sont attendues 
pour le 31  août  2015  à 16  heures au plus tard. La 
procédure est donc assez rapide. Étant donné que 
cette méthode est appliquée pour la première fois 
en Belgique, M. De Vriendt demande que l’on fasse 
preuve de la circonspection nécessaire. Quoi qu’il en 
soit, il est navrant que l’on ait démantelé les structures 
en place antérieurement pour s’associer ensuite à des 
partenaires privés dénués d’expérience. 

Les gens qui dorment dans la rue ne sont nullement 
des demandeurs d’asile en cours de procédure, mais 
bien des réfugiés de guerre. Si le secrétaire d’État 
ne peut être tenu responsable du fait que les salles 
d’attente de l’Office des étrangers soient fermées durant 
le week-end et qu’aucun entretien ne peut avoir lieu à 
ce moment-là, il est en revanche responsable du fait 
que l’enregistrement ne peut avoir lieu le lundi, lorsque 
les bureaux sont ouverts. Dans l’intervalle, il a eu trois 
semaines pour trouver une solution. 

*
*     *

M. Francis Delpérée (cdH) espère que les débats qui 
suivront permettront d’obtenir les informations néces-
saires et les réponses à ses questions.

*
*     *
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De heer Filip Dewinter (VB) stelt vast dat thans geen 
parlementair debat werd gevoerd over de asielproble-
matiek. Het ging louter om een bijeenkomst van de 
raad van bestuur van het open opvangland België. De 
discussie spitste zich toe op de concrete organisatie van 
de opvang, maar stelde de opvang zelf niet in vraag. 
De staatssecretaris beperkt zich op zijn beurt tot het 
uitvoeren van de beslissingen van de Europese Unie 
en de federale regering. 

Wat zal er echter gebeuren indien de instroom nog 
vele malen toeneemt? Zullen de monopolisten van de 
morele verontwaardiging al die asielzoekers dan bij hen 
thuis opvangen? Een Duits politicus heeft dat inmid-
dels gedaan en haalt daarmee alle media. In Doornik 
verdwijnen alvast de grote socialistische principes als 
sneeuw voor te zon indien ook daar asielzoekers moeten 
worden opgevangen.

De bevolking kant zich blijkens de Ipsos-peiling tegen 
de opvang van asielzoekers. Sommige politici willen 
echter het maatschappelijke draagvlak voor opvang 
verhogen. Een krant titelde zelfs dat de opvang 200 jobs 
creëert. De realiteit is dat de opvangcrisis vele jobs kost. 

In Nederland werd berekend dat elke asielzoeker de 
Nederlandse samenleving 26  509  euro kost. Bij een 
gemiddelde van 2 000 asielzoekers per maand betekent 
dat op jaarbasis een bedrag van 636 miljoen euro, of 
één vierde van de 2,5 miljard euro die de federale re-
gering wenst te besparen in 2015 en dus aan de eigen 
bevolking oplegt.

De heer Dewinter besluit dat ten aanzien van het 
probleem een struisvogelpolitiek wordt gevoerd, en 
dat onterecht wordt aangenomen dat de moeilijkheden 
vanzelf zullen verdwijnen. Dergelijke piekmomenten 
zullen door dit beleid echter blijven terugkeren, en dat 
in steeds fellere mate. Het openen van bijkomende op-
vangplaatsen zorgt immers voor een verder toenemend 
aanzuigeffect. 

 De rapporteur, De voorzitter,

 Wouter DE VRIENDT Brecht VERMEULEN

M. Filip Dewinter (VB) constate qu’il n’y a pas eu de 
débat parlementaire sur la problématique de l’asile. Il 
s’agissait seulement d’une réunion du conseil d’admi-
nistration du pays d’accueil ouvert qu’est la Belgique. 
La discussion s’est focalisée sur l’organisation concrète 
de l’accueil, tandis que l’accueil lui-même n’a pas été 
remis en question. À son tour, le secrétaire d’État se 
borne à exécuter les décisions de l’Union européenne 
et du gouvernement fédéral.

Mais que se passera-t-il si l’afflux de demandeurs 
d’asile continue à augmenter de manière exponen-
tielle? Les chantres de l ’indignation morale vont-ils 
alors accueillir tous ces demandeurs d’asile chez eux? 
C’est déjà ce qu’a fait un homme politique allemand, 
s’attirant ainsi l’attention de tous les médias. À Tournai, 
en revanche, les grands principes socialistes fondent 
déjà comme neige au soleil à l’idée qu’il va falloir, là 
aussi, accueillir des réfugiés.

Selon le sondage Ipsos qui a été évoqué, la popula-
tion est opposée à l’accueil des demandeurs d’asile. 
Certains responsables politiques veulent toutefois 
accroître l’acceptabilité sociale de l’accueil des réfu-
giés. Un quotidien a même titré que l’accueil allait créer 
200 emplois. Or, la réalité est que la crise de l’accueil 
nous coûte de nombreux emplois.

Aux Pays-Bas, il a été calculé que chaque demandeur 
d’asile coûtait en moyenne 26 509 euros à la société 
néerlandaise. En tablant sur une moyenne de 2 000 de-
mandeurs d’asile par mois, on arrive à un montant, sur 
une base annuelle, de 636  millions d’euros, soit un 
quart des 2,5 milliards d’euros que le gouvernement 
fédéral souhaite économiser en 2015, une dépense que 
ce gouvernement impose donc à sa propre population.

En conclusion, M. Dewinter estime que le gouver-
nement mène une politique de l’autruche à l’égard de 
ce problème, et que l’on a tort de supposer que les 
difficultés vont disparaître spontanément. En fait, cette 
politique entraînera la répétition de ce genre de périodes 
d’afflux massif, et avec de plus en plus d’intensité. La 
création de places d’accueil supplémentaires génère 
en effet un appel d’air croissant. 

 Le rapporteur, Le président,

 Wouter DE VRIENDT Brecht VERMEULEN
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